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PROTOKÓŁ NR VI/XV/19 

z XV SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

VI KADENCJI 
 

(18.11.2019 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

[przed rozpoczęciem sesji odbyło się uroczyste wręczenie Złotej Odznaki Honorowej 

za Zasługi dla Województwa Śląskiego Panu Witoldowi Bańce, byłemu Ministrowi Sportu 

i Turystyki, Przewodniczącemu Światowej Agencji Antydopingowej] 
 

1. Otwarcie sesji – [godz. 11
25

 – radny Jan Kawulok, Przewodniczący 

Sejmiku] 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Spośród 38 radnych Sejmiku Województwa Śląskiego w dzisiejszej sesji, 

zwołanej na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku 

o samorządzie województwa, uczestniczy zgodnie z listą obecności 35 

radnych. Stwierdzam tym samym prawomocność obrad i otwieram XV sesję 

Sejmiku Województwa Śląskiego VI kadencji. Witam przybyłych posłów – 

Pana Posła Michała Wójcika, Pana Posła Michała Gramatykę. Witam Pana 

Wojewodę Śląskiego Jarosława Wieczorka, Pana Wicewojewodę Jana 

Chrząszcza, Pana Wicewojewodę Roberta Magdziarza. Witam Tomasza 

Bednarka, Prezesa Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej, witam Pana Janusza Michałka, Prezesa Katowickiej 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Witam bardzo serdecznie nowych radnych, 

którzy obejmują w dniu dzisiejszym mandaty. Witam Pana Bogdana 

Ogrockiego, Dyrektora Śląskiego Oddziału Okręgowego Polskiego 

Czerwonego Krzyża wraz z towarzyszącymi działaczami. Witam Zarząd 

Województwa Śląskiego na czele z Panem Marszałkiem Jakubem 

Chełstowskim. Witam Panią Skarbnik Elżbietę Stolorz-Krzisz, witam Panią 

Karolinę Kosowską-Raczek, Sekretarz Województwa. Witam dyrektorów 

wydziałów Urzędu Marszałkowskiego oraz jednostek organizacyjnych 

Województwa, witam przedstawicieli mediów. Witam Szanownych Państwa 

Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego. Przechodzimy do kolejnego 

punktu … to jest chyba najważniejszy punkt dzisiejszych obrad… 

 

 

2. Objęcie mandatów Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego – 

złożenie ślubowania: 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – postanowieniem z dnia 

16 października br. Komisarz Wyborczy w Katowicach działając na podstawie 

stosownych przepisów Kodeksu Wyborczego stwierdził wygaśnięcie 

mandatów radnych: Haliny Biedy, Ewy Gawędy, Grzegorza Gaży, Michała 
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Gramatyki, Wojciecha Koniecznego, Wojciecha Saługi i Michała Wosia. 

Natomiast w dniach 25 i 30 października br. Komisarz Wyborczy wydał 

postanowienia o objęciu wakujących mandatów przez: 

- Pana Przemysława Wydrę – KW Prawo i Sprawiedliwość, 

- Panią Alinę Bednarz – KKW Platforma. Nowoczesna. Koalicja Obywatelska, 

- Pana Marka Bieńka – KKW Platforma. Nowoczesna. Koalicja Obywatelska, 

- Panią Iwonę Jelonek – KKW Platforma. Nowoczesna. Koalicja Obywatelska, 

- Panią Gabrielę Łacną – KKW SLD Lewica Razem, 

- Pana Jarosława Szczęsnego – KW Prawo i Sprawiedliwość, 

- Pana Stanisława Jaszczuka – KW Prawo i Sprawiedliwość. 

Wymienione osoby uzyskały kolejno największą liczbę głosów, nie utraciły 

prawa wybieralności oraz nie zrzekły się pierwszeństwa do obsadzenia 

mandatu. Czynnością potwierdzającą włączenie do składu Sejmiku jest 

złożenie ślubowania – wszystkich Państwa proszę o powstanie… 

 

[Przewodniczący odczytał rotę ślubowania – wszyscy radni obejmujący 

mandaty złożyli ślubowanie] 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…bardzo dziękuję ! 

Serdecznie witam w gronie radnych ! Dziękuję Państwu ! … Przechodzimy do 

kolejnego punktu obrad… 

 

 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Objęcie mandatów Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego – złożenie 

ślubowania. 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

4. Stulecie Polskiego Czerwonego Krzyża: 

– wystąpienie Pana Bogdana Ogrockiego, Dyrektora Śląskiego Oddziału 

Okręgowego PCK, 

– wręczenie Odznak Honorowych za Zasługi dla Województwa Śląskiego dla 

zasłużonych działaczy PCK. 

5. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Sejmiku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2019-2030 (druk VI/180). 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2019 

rok (druk VI/181). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych 

z nich wydatków na 2019 rok (druk VI/182). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia dodatkowych środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w wysokości 

467 353 zł na bieżącą działalność zakładów aktywności zawodowej (druk 

VI/178). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2020 (druk VI/179). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących Mistrzostwa Sportowego im. Janusza Kusocińskiego w 

Raciborzu (druk VI/156). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

Mistrzostwa Sportowego im. Janusza Kusocińskiego w Raciborzu (druk 

VI/157). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia technikum 

wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego dla 

Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu (druk VI/158). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego dla Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu (druk 

VI/159). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Uzdrowisku Goczałkowice-Zdrój sp. z o.o. w Goczałkowicach-Zdroju 

(druk VI/160). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Uzdrowisku Goczałkowice-Zdrój sp. z o.o. w Goczałkowicach-Zdroju 

(druk VI/161). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych im. 

dr. Stanisława Kopczyńskiego przy Wojewódzkim Centrum Pediatrii 

„Kubalonka” w Istebnej (druk VI/162). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych im. dr. 

Stanisława Kopczyńskiego przy Wojewódzkim Centrum Pediatrii 
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„Kubalonka” w Istebnej (druk VI/163). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym dla Dzieci w Jastrzębiu-Zdroju 

(druk VI/164). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym dla Dzieci w Jastrzębiu-Zdroju 

(druk VI/165). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Ośrodku Leczniczo-Rehabilitacyjnym „Pałac Kamieniec” sp. z o.o. 

w Kamieńcu (druk VI/166). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy Ośrodku 

Leczniczo-Rehabilitacyjnym „Pałac Kamieniec” sp. z o.o. w Kamieńcu 

(druk VI/167). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Ośrodku Terapii Nerwic dla Dzieci i Młodzieży w Orzeszu (druk VI/168). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy Ośrodku 

Terapii Nerwic dla Dzieci i Młodzieży w Orzeszu (druk VI/169). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Śląskim Centrum Rehabilitacyjno-Uzdrowiskowym im. dr. Adama Szebesty 

sp. z o.o. w Rabce-Zdroju (druk VI/170). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy Śląskim 

Centrum Rehabilitacyjno-Uzdrowiskowym im. dr. Adama Szebesty sp. 

z o.o. w Rabce-Zdroju (druk VI/171). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych w 

Skoczowie (druk VI/172). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Skoczowie 

(druk VI/173). 

29. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Jaworzu (druk VI/174). 

30. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Kuźni Raciborskiej (druk VI/175). 
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31. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego im. Ottona Lipkowskiego w Krupskim Młynie (druk 

VI/176). 

32. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Radzionkowie (druk VI/177). 

33. Podjęcie uchwał w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Sejmiku 

(druki VI/183 ÷ 193). 

34. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

35. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

36. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji wnosi o umieszczenie w porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w Katowicach (druk VI/196). Proponuję umieścić wymieniony projekt 

uchwały jako ostatni w ciągu uchwał, po dotychczasowym punkcie 33. 

Ponadto w projekcie uchwały dotyczącym Programu współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi… z druku VI/179 

(punkt 10) zostanie wprowadzona autopoprawka, zgodnie z treścią pisma, 

które Państwo otrzymali do skrytek, tj. zgodnie z sugestią Komisji Zdrowia. 

Czy są inne propozycje zmian porządku obrad ? … Proszę o zgłaszanie się… 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Wysoki 

Sejmiku ! Szanowni Państwo ! Miesiąc temu, na poprzedniej sesji, na tej 

mównicy w treściach interpelacji zabierał głos mój Kolega Radny z tego 

samego okręgu wyborczego, Pan Rafał Porc. Dzisiaj ja chcę Państwu 

przedstawić projekt uchwały – uchwały zmierzającej do tego żeby zaprzestać 

planów dotyczących budowy kopalni rud cynku i ołowiu na terenie powiatu 

zawierciańskiego. Pozwolę sobie przeczytać uzasadnienie do tej uchwały, 

macie je Państwo przed oczami, ale ponieważ nie wszyscy, stąd taka moja 

propozycja. A zatem uzasadnienie do uchwały brzmi: zmiana klimatu, 

szczególnie ta spowodowana działalnością człowieka, powoduje, że ochrona 

zasobów naturalnych staje się ważniejsza niż kiedykolwiek dotąd. Woda pitna 

obok czystego powietrza stanowią podstawę naszej egzystencji. Podziemne 

zasoby wody pitnej na Jurze Krakowsko-Częstochowskiej stanowią wielkie 

bogactwo nie tylko dla mieszkańców, bowiem butelkowana dociera do wielu 

zakątków naszego kraju. Plany lokalizacji budowy kopalni rud cynku i ołowiu 

oraz eksploatacja tych złóż na terenie tym stwarza bezpośrednie zagrożenie 

dla zaopatrzenia mieszkańców w dobrej jakości wodę. Zakłócone dostawy 

wody, choć najbardziej dotkliwe, to nie jedyne negatywne skutki planowanej 
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inwestycji. Tu zrobię przerwę w uzasadnieniu i dopowiem, że to również 

degradacja terenów. W grę wchodzą ogromne obszary leśne, które chce 

dzierżawić potencjalny wydobywający rudy. To jest zanieczyszczenie 

powietrza, to jest składowanie urobku, to jest flotacja materiałów, to jest 

pylenie. Ale to tak jak mówię, to tylko jest niewielka część tego co może 

dotykać tamten teren … Jednocześnie nasuwa się pytanie czy wspomnianych 

pierwiastków nie można pozyskiwać w drodze odzyskiwania surowców 

wtórnych ? Czy naprawdę spodziewane korzyści z inwestycji przewyższą 

szkody dla otoczenia ? Czy, co wydaje się podstawowym prawem przy 

realizacji tej inwestycji, uszanowany zostanie głos lokalnej społeczności ? 

Mamy co do tych kwestii poważne wątpliwości, bo mieszkańcy zagrożonych 

terenów wielokrotnie dawali wyraz swojej dezaprobaty, a jak do dzisiaj nie 

miało to większego wpływu na bieg zdarzeń. Jasne stanowisko 

odzwierciedlające opinię społeczną wielokrotnie zostało wyrażone 

w uchwałach samorządów gmin Zawiercie, Łazy, Poręba, Ogrodzieniec oraz 

Powiatu Zawierciańskiego. Dopowiem, że te stanowiska były podjęte bez 

względu na sympatie i przynależności polityczne, czego odzwierciedleniem są 

uchwały samorządów, o których wspominałem i otrzymacie je Państwo 

mailem. Wnosimy zatem o przyjęcie uchwały w brzmieniu jak w załączeniu 

i rozpoczęcie intensywnych działań mających na celu wsparcie mieszkańców 

zagrożonych terenów w realizacji swoich postulatów. Ten wniosek, 

uzasadnienie podpisali koledzy z mojego klubu, ale również wsparli wcześniej 

wspomniany Rafał Porc – Sojusz Lewicy Demokratycznej, czy Stanisław 

Gmitruk – Polskie Stronnictwo Ludowe. I jeszcze chcę Państwa też 

zgromadzonych na tej sali wprowadzić w treść samej uchwały, jest to raptem 

kilka punktów, więc sobie pozwolę na odczytanie, a więc Sejmik 

Województwa Śląskiego uchwala: przyjmuje się apel w sprawie wyrażenia 

stanowczego sprzeciwu wobec planów lokalizacji budowy kopalni rud cynku 

i ołowiu oraz eksploatacji tych złóż na terenie gmin powiatu zawierciańskiego. 

Podjęcie wszelkich przewidzianych prawem działań mających na celu 

wsparcie starań samorządów powiatu zawierciańskiego zmierzających do 

zablokowania tej inwestycji. Objęcie całkowitą ochroną zasobów wód 

podziemnych zgodnie z uzasadnionym interesem społecznym. No i oczywiście 

wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa Śląskiego, uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Tak, że bardzo Państwa proszę o poparcie 

tej inicjatywy i z góry dziękuję ! 

 

- radna Marta Salwierak – Szanowny Panie Przewodniczący ! Panie 

Marszałku ! Koleżanki i Koledzy Radni ! Zwracam się z prośbą 

o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji punktu: Informacja 

Marszałka Województwa Śląskiego na temat procedury zwolnienia Dyrektor 

Muzeum Śląskiego. Szanowni Państwo ! My jako radni nie mamy żadnej 

bezpośredniej informacji z urzędu na temat kwestii, o której dziś rozmawia już 
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nie tylko województwo śląskie, ale w zasadzie i cała Polska. Dlatego prosimy 

dziś o taką informację, zwłaszcza jeżeli chodzi o doniesienia medialne, według 

których procedura może nie do końca jest zgodna z zasadami, gdzie Pani 

Dyrektor wspominała, że wniosek do Ministra Kultury, który musi wyrazić 

swoją opinię, został wysłany 11 września, natomiast wyniki kontroli były 

zacytowane na koniec października, czyli już miesiąc ponad po wystąpieniu. 

Natomiast z tych doniesień jedną z przyczyn odwołania są właśnie wyniki tej 

kontroli, no to jakby wyniki były później niż został wystosowany wniosek. 

Tutaj byśmy bardzo prosili wyjaśnienie, czy tutaj jakby jeżeli chodzi o tą 

procedurę wszystko jest zachowane ? Co więcej ? Środowiska artystyczne 

wystosowały petycję aby Pan Marszałek jeszcze raz przemyślał dogłębnie 

zaistniałą sytuację – tę petycję chyba w ciągu doby ponad tysiąc osób już 

podpisało i jest ona absolutnie nie polityczna, jest to petycja, która dostrzega 

cały dorobek muzeum i zarówno Pani Dyrektor, która tą jednostkę prowadzi 

i w związku z takimi informacjami, że pojawiały się w tle jakieś kwestie 

kampanii politycznych, [które] nie powinny mieć miejsca przy kwestii 

prowadzenia jednostki kultury. Dlatego bardzo proszę o wprowadzenie takiego 

punktu dziś do porządku obrad, po punkcie przyznanie Honorowych Odznak 

za Zasługi dla Województwa Śląskiego. Dziękuję ! 

 

- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Wysoki Sejmiku ! Panie 

Marszałku ! Szanowny Zarządzie ! Szanowni Państwo ! Ja chciałbym się 

wypowiedzieć w kwestii propozycji zmiany porządku obrad, którą zgłosił Pan 

Kolega Mazur. Otóż proszę Państwa, budowa każdej kopalni wzbudza emocje 

społeczności lokalnych, także problemy związane z eksploatacją złóż 

węglowych, każdych innych, przynoszą obok zysków wiele problemów dla 

społeczności lokalnych. I z tego powodu, lokalności tych zagadnień, zgłaszam 

zdanie odrębne, czyli głos sprzeciwu, będę głosować przeciwko 

wprowadzeniu do porządku obrad nieprzygotowanego projektu uchwały 

i wnoszenia go pod obrady niewłaściwego w tej sprawie organu, czyli 

Sejmiku. Nie są to nasze kompetencje, a tak na marginesie warto żebyście 

Państwo wszyscy wiedzieli, że koncesję na poszukiwanie złóż w okolicach 

Zawiercia i w związku z tym problemy, które tam istnieją, te problemy 

lokalne, oczywiście bardzo ważne dla społeczności gminnej, jak i powiatowej, 

wydał rząd pod przewodnictwem Platformy Obywatelskiej. Tak ! To są fakty 

i tam nie warto się z tego śmiać, bo jeżeli mówimy o faktach, to czy śmiech, 

czy zasmucenie nie jest dobrym argumentem. Fakty ! Fakty, twarde ! Żeby nie 

przedłużać. Zapewne ktoś inny może z mojego klubu chciałby też się 

wypowiedzieć w stosunku do wystąpienia Pani Radnej Marty Salwierak. Ja też 

zgłaszam sprzeciw wobec wprowadzenia dodatkowego punktu pod obrady. 

Proszę Państwa ! Sprawy pracownicze, niezależnie od tego czy wzbudzają 

emocje, to jest kwestia pomiędzy szefem a pracownikiem, w tym przypadku 

pomiędzy Marszałkiem a Dyrektorem, ważnym, ale jednak dyrektorem 
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podległym Marszałkowi Województwa Śląskiego. W związku z tym nie jest – 

mówiłem o tym jako przewodniczący Komisji Kultury, kiedy mieliśmy 

ostatnio posiedzenie – nie jesteśmy kompetentni, my radni, zajmować się 

szczegółowo tymi sprawami. Co innego informacja, mamy taki punkt jak 

sprawozdanie z prac Zarządu i uważam, że jeżeli Pan Marszałek uzna za 

właściwe, a Pani Radna w odpowiednim porządku obrad, czyli 

w sprawozdaniu z prac Zarządu – jest to bieżąca praca związana z kwestiami 

Zarządu Województwa Śląskiego, bo zwróćcie Państwo uwagę, że Marszałek 

tutaj nie występuje w stosunku do Pani Dyrektor wypowiadając tą, czy inną 

relację jednoosobowo, tylko występuje cały Zarząd Województwa Śląskiego 

i ten punkt jest właściwy dla omówienia tej kwestii. Panie Przewodniczący ! 

Dziękuję za uwagę ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bardzo dziękuję ! … 

W tej chwili ponieważ Pan Minister ma pilne obowiązki i chciał nas opuścić 

… Panie Ministrze ! Bardzo dziękujemy … Dobrze ! Ponieważ …miło mi, ale 

oczywiście żeby się Pan nie czuł … więc jesteśmy nadal w punkcie zmiany 

w porządku obrad i kolejną zmianę, rozumiem, Pan Mirosław Mazur, tak ? 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! Wysoki Sejmiku ! 

Pozwalam sobie zgłosić się do głosu ad vocem – w tym trybie, bo… 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – wie Pan co, jesteśmy 

w punkcie w porządku obrad… 

 

- radny Mirosław Mazur – ale właśnie ad vocem do tego co powiedział mój 

przedmówca, Pan Piotr Czarnynoga, bo powiedział… tzn. to, że w tym kraju 

co się źle dzieje jest winą Platformy, albo Tuska, to już wszyscy się zdążyli 

przyzwyczaić – dobre rzeczy, tylko dobrej zmiany, ale teraz wracajmy … 

i mówię … bądźmy poważni, tak ? I oceniajmy winy tam gdzie winy są, itd. 

Proszę Pana ! Pan powiedział, że uchwała jest źle przygotowana, więc ja bym 

chciał zapytać co jest złego w tej uchwale ? Które konkretnie punkty ma Pan 

… do których konkretnie punktów ma Pan wątpliwości ? Bo uchwały są od 

tego, że jedni je robią, drudzy mają do nich uwagi, więc możemy poprawić. Ja 

nie mam tutaj żadnych problemów, ani chyba ci, którzy się pod wnioskiem 

podpisali, żebyśmy wspólnie dopracowali ten dokument i wnieśli poprawki, 

tak żeby Pan Piotr Czarnynoga, czy grono, które Pan reprezentuje, byli 

zadowoleni. To jest jedna rzecz. Druga rzecz …[głos z sali, poza 

nagraniem]…. ale ja skończę … ja Panu nie przerywałem … No to jest … To 

nie jest ten sam, skoro z mównicy tutaj padły zarzuty, że ta uchwała jest źle 

przygotowana, to ja chciałbym i myślę wszyscy chcielibyśmy wiedzieć 

dlaczego jest źle przygotowana ? No nie może pójść świat informacja 

bezkarnie, w sensie bez konsekwencji, że uchwała, którą prezentujemy jest źle 
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przygotowana. Jak ma Pan konkretne uwagi, to proszę konkretne uwagi 

przedstawiać. Takie są zasady ! Nawet kultury osobistej, to są zasady bardzo 

podstawowe. Jeżeli coś jest źle przygotowane to …[głos z sali, poza 

nagraniem]… w trybie ad vocem, w trybie ad vocem Panie Piotrze ! W trybie 

ad vocem ! W tym punkcie ! Mówimy o … mówimy o wprowadzeniu 

konkretnej uchwały do porządku obrad, więc w którym punkcie mam mówić ? 

Mam to mówić w interpelacjach ? Mam to, nie wiem, na komisjach 

przedyskutować może w przyszłym miesiącu ? Kiedy mam o tym 

powiedzieć ? …[głos z sali, poza nagraniem]… Znam ! … Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bardzo dziękuję Panu 

Radnemu ! Przypominam, że jesteśmy w punkcie zmiana porządku obrad. To 

radni głosowaniem ocenią czy ta uchwała będzie procedowana, czy nie. Jeżeli 

są kolejne zgłoszenia zmiany porządku obrad, to tak, jeżeli nie, to przechodzę 

do głosowania … Nie widzę, przechodzę do głosowania ! 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w Katowicach (druk VI/196): 

 

za  36 

przeciw 2 

wstrzym. 1 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia apelu dotyczącego ochrony zasobów naturalnych gmin powiatu 

zawierciańskiego poprzez sprzeciw wobec planów lokalizacji, budowy kopalni 

rud cynku i ołowiu oraz eksploatacji tych złóż na terenie Jury Krakowsko-

Częstochowskiej (druk VI/197): 

 

za  21 

przeciw 21 

wstrzym. 0 

 

Wniosek nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów. 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o punkt dotyczący Informacji 

Marszałka Województwa Śląskiego na temat procedury zwolnienia Dyrektor 

Muzeum Śląskiego: 

 

za  21 

przeciw 18 
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wstrzym. 1 

 

Wniosek nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Objęcie mandatów Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego – złożenie 

ślubowania. 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

4. Stulecie Polskiego Czerwonego Krzyża: 

– wystąpienie Pana Bogdana Ogrockiego, Dyrektora Śląskiego Oddziału 

Okręgowego PCK, 

– wręczenie Odznak Honorowych za Zasługi dla Województwa Śląskiego dla 

zasłużonych działaczy PCK. 

5. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Sejmiku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2019-2030 (druk VI/180). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2019 

rok (druk VI/181). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2019 rok (druk VI/182). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia dodatkowych środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w wysokości 

467 353 zł na bieżącą działalność zakładów aktywności zawodowej (druk 

VI/178). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2020 (druk VI/179). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących Mistrzostwa Sportowego im. Janusza Kusocińskiego 

w Raciborzu (druk VI/156). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

Mistrzostwa Sportowego im. Janusza Kusocińskiego w Raciborzu (druk 

VI/157). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia technikum 

wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego dla 

Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu (druk VI/158). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 
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gimnazjum wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego dla Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu (druk 

VI/159). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Uzdrowisku Goczałkowice-Zdrój sp. z o.o. w Goczałkowicach-Zdroju (druk 

VI/160). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Uzdrowisku Goczałkowice-Zdrój sp. z o.o. w Goczałkowicach-Zdroju (druk 

VI/161). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych im. dr. 

Stanisława Kopczyńskiego przy Wojewódzkim Centrum Pediatrii 

„Kubalonka” w Istebnej (druk VI/162). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych im. dr. 

Stanisława Kopczyńskiego przy Wojewódzkim Centrum Pediatrii 

„Kubalonka” w Istebnej (druk VI/163). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym dla Dzieci w Jastrzębiu-Zdroju 

(druk VI/164). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym dla Dzieci w Jastrzębiu-Zdroju 

(druk VI/165). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Ośrodku Leczniczo-Rehabilitacyjnym „Pałac Kamieniec” sp. z o.o. 

w Kamieńcu (druk VI/166). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy Ośrodku 

Leczniczo-Rehabilitacyjnym „Pałac Kamieniec” sp. z o.o. w Kamieńcu 

(druk VI/167). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Ośrodku Terapii Nerwic dla Dzieci i Młodzieży w Orzeszu (druk VI/168). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy Ośrodku 

Terapii Nerwic dla Dzieci i Młodzieży w Orzeszu (druk VI/169). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 
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Śląskim Centrum Rehabilitacyjno-Uzdrowiskowym im. dr. Adama Szebesty 

sp. z o.o. w Rabce-Zdroju (druk VI/170). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy Śląskim 

Centrum Rehabilitacyjno-Uzdrowiskowym im. dr. Adama Szebesty sp. z o.o. 

w Rabce-Zdroju (druk VI/171). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych w 

Skoczowie (druk VI/172). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Skoczowie 

(druk VI/173). 

29. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego 

w Jaworzu (druk VI/174). 

30. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego 

w Kuźni Raciborskiej (druk VI/175). 

31. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego 

im. Ottona Lipkowskiego w Krupskim Młynie (druk VI/176). 

32. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego 

w Radzionkowie (druk VI/177). 

33. Podjęcie uchwał w sprawie zmian w składach osobowych Komisji Sejmiku 

(druki VI/183 ÷ 193). 

34. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Katowicach (druk VI/196). 

35. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

36. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

37. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

4. Stulecie Polskiego Czerwonego Krzyża: 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę Pana 

Bogdana Ogrockiego, Dyrektora Śląskiego Oddziału Okręgowego PCK, 

o zabranie głosu. Panie Dyrektorze ! Bardzo proszę ! 

 

- Pan Bogdan Ogrocki, Dyrektor Śląskiego Oddziału Okręgowego Polskiego 

Czerwonego Krzyża – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Ministrowie ! Panowie Parlamentarzyści ! Szanowni Radni ! Szanowni 
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Goście ! Na wstępie chciałem serdecznie podziękować w imieniu Pana Adama 

Przywary, Prezesa Śląskiego Oddziału Okręgowego Polskiego Czerwonego 

Krzyża, Członków Zarządu oraz własnym za zaproszenie na dzisiejszą sesję. 

Jest to dla nas wielkie wyróżnienie, ponieważ w bieżącym roku Polski 

Czerwony Krzyż obchodzi stulecie swojego istnienia. Przedstawię Państwu 

teraz krótką prezentację naszej działalności, co udało się nam zrobić i co 

będziemy dalej robić na terenie kraju i oczywiście na terenie województwa 

śląskiego. Polski Czerwony Krzyż jest najstarszą organizacją humanitarną 

działającą w Polsce. 18 stycznia 1919 roku powołano Polskie Towarzystwo 

Czerwonego Krzyża, a statut ustanowił między innymi okręgowy oddział na 

Śląsku. Polski Czerwony Krzyż oczywiście jest częścią międzynarodowego 

ruchu Czerwonego Krzyża i Czerwonego Półksiężyca, który obecny jest 

w ponad 190 krajach. Od ponad stu lat pomagamy najbardziej potrzebującym 

w kraju i zagranicą. Nasze działania skierowane są na upowszechnianie 

międzynarodowego prawa humanitarnego, prowadzenie Biura Informacji 

i Poszukiwań – tu chciałbym dodać, iż mimo, że mamy 74 lata po wojnie, 

nadal prowadzimy działania ekshumacyjne i odnajdujemy żołnierzy polskich 

i niemieckich i innych państw na terenie naszego województwa. Promujemy 

honorowe krwiodawstwo, niesiemy pomoc ofiarom klęsk żywiołowych 

i katastrof w kraju i zagranicą, prowadzimy opiekę i pomoc socjalną, 

promujemy właściwe zachowania zdrowotne i ekologiczne, szkolimy 

z zakresu udzielania pierwszej pomocy zgodnie ze standardami Unii 

Europejskiej, prowadzimy także działalność edukacyjną wśród dzieci 

i młodzieży, a także wolontariat. Śląski Oddział Okręgowy – na terenie 

naszego województwa funkcjonuje w chwili obecnej 17 oddziałów 

rejonowych i 3 delegatury podległe Śląskiemu Oddziałowi Okręgowemu PCK. 

W 2018 roku ze środków pozyskanych m.in. od sponsorów i darczyńców 

mogliśmy udzielić pomocy 28 tys. osób, o łącznej wartości ponad 504 tys. zł. 

Śląski Oddział Okręgowy realizuje przedsięwzięcia m.in. w zakresie, tak jak 

powiedziałem wcześniej, prowadzenia szkoleń z zakresu udzielania pierwszej 

pomocy w oparciu o program, posiadając certyfikat Europejskiego Centrum 

Referencyjnego. Prowadzimy także – tu akurat w oddziale PCK w Bielsku-

Białej – transport sanitarny chorych na terenie całej Polski. Zabezpieczamy 

imprezy masowe, w tym sportowe, kulturalne przez trzy grupy ratownictwa – 

mamy grupy w Bielsku-Białej, w Czechowicach i w chwili obecnej w Zabrzu. 

Była jeszcze czwarta w Będzinie, ale niestety się rozwiązała. Grupy te 

uczestniczyły w siedmiu akcjach poszukiwawczo-ratowniczych, jednej akcji 

wsparcia medycznego, zabezpieczały 51 zgromadzeń publicznych, 11 imprez 

masowych oraz 51 zabezpieczeń dla podmiotów zewnętrznych. W tym 

miejscu chciałem podkreślić trzy takie wydarzenia – ’97 rok, wielka powódź – 

nasi ratownicy brali udział, w 2006 – katastrofa hali, budowlana oczywiście 

i rok 2012 – katastrofa kolejowa pod Szczekocinami. Nasi ratownicy brali 

w nich udział. Na naszym terenie funkcjonuje Dom Pomocy PCK 
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w Chorzowie – Pan Wojewoda, Pan Marszałek zna sytuację. Podjęliśmy 

heroiczną walkę o utrzymanie tego domu, ponieważ sądzę, że 

zapotrzebowanie na te usługi będzie zawsze, więc sądzę, że przy pomocy 

wszystkich uratujemy ten dom. Jest tam 40 miejsc dla podopiecznych i warto 

w niego inwestować. Honorowe krwiodawstwo – w PCK jest najwięcej 

honorowych krwiodawców. I tak – na terenie naszego województwa w 2018 

roku działało 85 klubów honorowych dawców krwi, zarejestrowanych było 

2207 członów klubów. Działało 7 młodzieżowych klubów HDK, 

zarejestrowanych było 114 członków klubów, działało 1766 wolontariuszy. 

W ubiegłym roku udało nam się pozyskać ponad 70 tys. litrów krwi, w tym 

ponad 18 tys. litrów krwi z pozyskanych dzięki działaniom PCK. 

Przeprowadzono 402 imprezy, akcje połączone z poborem krwi. W tym 

miejscu chciałbym dodać, że na terenie województwa śląskiego jest ponad 140 

szpitali, w tym 27 specjalistycznych. Jak Państwo wiedzą pacjenci trafiają do 

nas z całej Polski i my tutaj na Śląsku zabezpieczamy dla nich krew. Tej krwi 

jeszcze nigdy nie zabrakło. Honorowi krwiodawcy uczestniczą także 

w zbiórkach pieniędzy, w zbiórkach żywności, w wyniku czego udzielono 

pomocy materialnej osobom znajdującym się w trudnej sytuacji. Tak, że jak 

widzicie my nie tylko krew oddajemy, my prowadzimy zbiórki żywności, 

zbiórki pieniężne, uczestniczyliśmy w tym roku w zabezpieczeniu Tour de 

Pologne po raz kolejny, tak, że nie tylko oddajemy krew. Dziękuję za uwagę ! 

Szanowni Państwo ! Z okazji stulecia Polskiego Czerwonego Krzyża został 

wydany okolicznościowy medal z tej okazji. Na wniosek Śląskiego Oddziału 

Okręgowego Polskiego Czerwonego Krzyża Zarząd Główny Polskiego 

Czerwonego Krzyża nadał Medal Stulecia Sejmikowi Województwa Śląskiego 

oraz Panu Jakubowi Chełstowskiemu, Marszałkowi Województwa Śląskiego. 

Proszę o wystąpienie Pana Przewodniczącego oraz Pana Marszałka, 

a o wręczenie okolicznych medali proszę Prezesa Zarządu Śląskiego Oddziału 

Okręgowego, Pana Adama Przywarę. 

 

[wręczenie medali] 

 

- Pan Bogdan Ogrocki, Dyrektor Śląskiego Oddziału Okręgowego Polskiego 

Czerwonego Krzyża – jeszcze raz serdecznie dziękuję za zaproszenie, że 

mogliśmy Państwu przedstawić krótką historię naszej działalności. Liczymy 

oczywiście na dalszą waszą pomoc. Myślę, że jesteśmy potężnym 

województwem i myślę, że w Polsce powinniśmy być w pierwszej piątce, tak 

to widzę. Co prawda nasze oddziały rejonowe, niestety, z uwagi na problemy 

finansowe są likwidowane, ale myślę, że przy waszej pomocy i współpracy 

uratujemy je. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…prosił o głos Pan 

Baczyński, ale może po odznaczeniach … Pragnąc uczcić jubileusz stulecia 
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Polskiego Czerwonego Krzyża, doceniając jednocześnie wkład pracy 

w upowszechnianie szlachetnej misji niesienia pomocy na wiele sposobów, tak 

w kraju jak i za granicą, Sejmik Województwa Śląskiego postanowił wyróżnić 

zasłużonych działaczy złotymi i srebrnymi Odznakami Honorowymi za 

Zasługi dla Województwa Śląskiego. Serdecznie zapraszam po ich odbiór: 

Pana Bogdana Ogrockiego, Pana Andrzeja Kinasiewicza, Pana Andrzeja 

Jaroszka, Pana Piotra Górnika, Panią Annę Grelowską, Pana Grzegorza 

Conrada. 

 

[wręczenie złotych i srebrnych Odznak Honorowych za Zasługi dla 

Województwa Śląskiego] 

 

- Pan Andrzej Kinasiewicz, Śląski Oddział Okręgowy PCK – Szanowny 

Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie Marszałku ! Panie Ministrze ! Panie 

Wojewodo ! Wszyscy Zacni Szanowni Goście ! To dla nas ogromny zaszczyt 

móc dzisiaj w tym miejscu, w tej sali odbierać honorowe odznaczenia 

zasłużonych dla województwa śląskiego, razem na tej samej sesji, w której Pan 

Minister przyjmował godność zasłużonego dla województwa śląskiego. To dla 

nas podwójny honor móc w takim towarzystwie uczestniczyć i ten zaszczytny 

medal otrzymywać. Zapewniam Państwa, że wsparci waszą siłą, waszą 

pomocą, waszymi działaniami, jesteśmy gotowi do dalszych poświęceń, do 

dalszych działań na rzecz naszej lokalnej, ale także polskiej 

i międzynarodowej społeczności, niosąc pomoc tym, którzy tej pomocy 

potrzebują i oczekują. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Stanisław Baczyński – Panie Przewodniczący ! Panie i Panowie 

Radni ! Szanowni Zaproszeni Goście ! Pozwólcie, że w imieniu wszystkich 

tych, którzy zostali uhonorowani Medalem Stulecia Polskiego Czerwonego 

Krzyża, z tego miejsca, z mównicy Sejmiku Śląskiego, wszystkim tym, którzy 

nas zauważyli, bardzo serdecznie podziękuję. Ale cóż znaczy nasza 

działalność w porównaniu z tym co czynicie wy na co dzień ? To nasze 

działanie to niestety niewiele, a wasz trud, wasze poświęcenie to 

niewyobrażalna skala pomocy wszystkim tym, którzy tej pomocy nie tylko 

potrzebują, ale niejednokrotnie są bezimiennymi potrzebującymi. I wtedy 

jesteście wy, jak na zawołanie. Polski Czerwony Krzyż obchodzi stulecie 

swego istnienia, ale tym sposobem wpisuje się w stulecie Rzeczypospolitej 

Polskiej i trzeba by przypomnieć, albo nie wiem czy jest tyle myśli żeby 

przypomnieć tą całą działalność Polskiego Czerwonego Krzyża na przestrzeni 

tych stu lat. To od pomocy na polu walki, poprzez działania później po walce, 

poprzez humanitaryzm, poprzez inicjatywy w służbie zdrowia, budowy 

szpitali, budowy ośrodków zdrowia, akcji szczepień i wiele, wiele innych – 

Państwo o tym doskonale wiecie. I za to wszystko w tym roku stulecia należą 

się wam ogromne słowa podziękowania, uznania i szacunku i chciałbym 
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żebyście z tej sali właśnie z takim uznaniem i z takim szacunkiem szli przez 

życie i nie zapominali o tym coście zrobili, ale jednocześnie byli zachęceni do 

tego żeby dalej dobrze czynić na rzecz drugiego człowieka. Dajecie cząstkę 

siebie drugiemu, bliźniemu. To w piękny sposób łączy się z wyznaniem naszej 

wiary, przykazaniem miłości. I w imię właśnie takiego przykazania miłości, 

w imię takiego humanitaryzmu, na Żywiecczyźnie działają kluby Polskiego 

Czerwonego Krzyża, honorowych dawców krwi – Pan Prezes był u nas 

w Żywcu i myślę, że zauważył, że ten ruch nie tylko istnieje, ale bardzo silnie 

się rozwija, bo powstają nowe kluby, zwiększa się ilość dawców, a to przecież 

coś co chyba dobrze świadczy o nas ? Ale ja zauważyłem w czasie tego 

stulecia jeszcze jedną rzecz, którą chcę się z Państwem podzielić. Szanowni 

Państwo ! Przyszło młode pokolenie – niestety, my starsi już pomału 

odchodzimy, ale cieszyć się należy z tego, że przyszli młodzi ludzie i ci, 

którzy dzisiaj prowadzą kluby honorowych dawców krwi Polskiego 

Czerwonego Krzyża, i młodzież w szkole, i wielu, wielu innych młodych. 

Wspaniała rzecz ! Jeden z naszych gości w czasie tej uroczystości w Żywcu 

zapytał jak to się tu u was dzieje ? Jak to jest możliwe ? Szanowni Państwo ! 

Odpowiedź jest stosunkowo prosta. Po pierwsze – ten piękny ruch pod swoje 

skrzydła i opiekę wziął samorząd, bez względu na to jaki on jest, czy gminny, 

czy powiatowy, a dzisiaj włączył się do tego również wojewódzki. Po drugie – 

w żaden sposób nie patrzyliśmy na to skąd kto przychodzi, tylko patrzyliśmy 

z czym przychodzi, jakie są jego ideały. I wpisani w te ideały, myślę, że 

możemy dziś być w Żywcu, na Żywiecczyźnie i tu w województwie śląskim 

dumni z tego ruchu i powiedzieć wszystkim, że to dobre i trzeba to rozwijać. 

Niech te skromne moje słowa będą dla was podziękowaniem w dniu 

dzisiejszym, a jednocześnie pozwólcie, że złożę wam najserdeczniejsze 

życzenia abyście w zdrowiu, satysfakcji, w zrozumieniu szli przez życie. 

Wczoraj na Facebooku znalazłem, że były jeszcze dwie akcje 

w Międzybrodziu Bialskim, bodajże i z udziałem Księdza Biskupa Romana 

Pindla, Ordynariusza Bielsko-Żywieckiego, w Radziechowach. To kolejne 

litry krwi do tych 216, które już zostały zebrane, do tych 22 akcji, do tych 20 

tys. honorowych dawców krwi. Przyjmijcie serdeczne podziękowania, 

gratulacje i życzenia wszystkiego dobrego ! 

 

- radna Katarzyna Stachowicz – Szanowny Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! Każdy jubileusz to święto szczególne, ale jubileusz stulecia to 

wyjątkowe wyróżnienie i wyjątkowy czas. To przede wszystkim okres taki, 

w którym możemy podsumować wszystko to co udało nam się dokonać, ale 

także zaplanować wszystko to co chcemy jeszcze zrobić. Honorowe 

krwiodawstwo to czynność prosta, ale jednocześnie niezmiernie ważna dla 

nowoczesnego systemu opieki zdrowotnej. Tak akurat składa się, że dzisiaj 

tutaj w Sejmiku podczas interpelacji będę chciała złożyć interpelację do Pana 

Marszałka o wprowadzenie bezpłatnych przejazdów Kolejami Śląskimi dla 
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honorowych dawców krwi. Organizatorem oczywiście publicznego transportu 

zbiorowego na terenie gminy jest gmina, ale to Sejmik decyduje o Kolejach 

Śląskich. Krew i produkty krwiopochodne wciąż należą do najważniejszych 

leków, niestety krwi ciągle brakuje, a wiele grup krwi jest potrzebnych. 

Wprowadzenie bezpłatnych przejazdów dla honorowych dawców krwi 

mogłoby przyczynić się do wzrostu liczby osób zainteresowanych 

oddawaniem krwi i byłaby to forma najlepszego wsparcia krwiodawstwa. 

Życzę Państwu wszystkiego najlepszego dużo siły i kolejnych, tak 

wspaniałych jak ten, jubileuszy. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Pani 

Radnej ! W tej chwili na prośbę części radnych ogłaszam 5 minut przerwy 

takiej technicznej… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Wznawiam obrady. Bardzo przepraszam, że przerwa się przedłużyła nie 

z mojej winy … Serdecznie witam Pana Posła Waldemara Andzela, który 

doszedł do nas … serdecznie witamy ! … Bardzo proszę, Pan Poseł Michał 

Gramatyka chciał zabrać głos. Bardzo proszę Panie Pośle ! 

 

- Pan Michał Gramatyka, poseł na Sejm RP – Czcigodny Panie Marszałku ! 

Szanowny Panie Przewodniczący ! Panie i Panowie Radni ! Po pierwsze 

chciałem bardzo podziękować Panu Przewodniczącemu, że z udzieleniem mi 

głosu zaczekał do końca przerwy. Pozwoliło mi to się zrelaksować, nabrać 

nowych sił. Mam nadzieję, że to wystąpienie dzięki temu będzie tylko lepsze. 

Szanowni Państwo ! Poprosiłem Pana Przewodniczącego o udzielenie mi 

głosu w związku z doniesieniami medialnymi dotyczącymi rozpoczęcia 

procedury odwołania Pani Alicji Knast ze stanowiska dyrektorki Muzeum 

Śląskiego w Katowicach. W 2014 roku Zarząd Województwa Śląskiego 

powierzył kierowanie budową i uruchomieniem tej instytucji osobie 

doświadczonej i sprawdzonej w warunkach bojowych, byłej kuratorce wystaw 

w Muzeum Chopina, byłej szefowej ekspozycji w Muzeum Żydów Polskich, 

uznanej pracowniczce naukowej Uniwersytetu w Plymouth, osobie 

wszechstronnie wykształconej, doskonale znającej funkcjonowanie muzeów 

w Polsce, w Europie, na świecie, odznaczonej królewskim Orderem Gwiazdy 

Polarnej przez szwedzkiego monarchę, laureatce Nagrody Cypriana Kamila 

Norwida, posiadaczce tytułu Zasłużony dla Kultury Polskiej. Obejmowała 

muzeum w niełatwym momencie – w gmachu budowanym z udziałem 

Funduszy Unijnych istniała potrzeba szybkiego i sprawnego dokończenia 

inwestycji, błyskawicznej organizacji kilku wystaw stałych i kilku czasowych, 

bardzo sprawnego pozyskania z rynku pracy około 70 osób i wypracowania 
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frekwencji na poziomie 125 tys. odwiedzających rocznie. Tak były 

sformułowane tak zwane KPI, czyli wskaźniki projektu, w ramach którego 

Regionalny Program Operacyjny dla Województwa Śląskiego finansował 

powstanie tego muzeum. Większość z nas dobrze pamięta tamte czasy. 

Dyrektorka muzeum poradziła sobie z wykonaniem tych wskaźników wręcz 

koncertowo, jak przystało na Strefę Kultury. Panie Marszałku ! Nie ma na tej 

sali osoby lepiej wykształconej w swoim obszarze działania … przepraszam 

Pana Profesora Tadeusza Sławka, bo teraz go dostrzegłem. Oprócz Pana 

Profesora Tadeusza Sławka nie ma na tej sali osoby, która byłaby w swoim 

obszarze lepiej wykształcona. Nie ma i nie było lepszej kandydatki do 

zarządzania Muzeum Śląskim. Z całego serca życzę Panu i sobie aby 

w naszych zawodowych życiorysach pojawiały się wpisy o takiej wartości i o 

takiej wadze. Śląskie może być dumne z takiej kadry. Polska kultura jaśnieje 

w Europie właśnie dzięki takim osobom. Myślę zresztą, że Pan w głębi ducha 

doskonale o tym wie. Nie minął jeszcze miesiąc, kiedy przyznał Pan Pani 

Alicji Knast specjalną nagrodę za inicjatywy podejmowane na rzecz naszego 

województwa. Dzisiaj muzeum odwiedza ponad pół miliona osób rocznie. 

O klasie i randze naszej śląskie instytucji świadczy chociażby złoty medal dla 

zasłużonych kulturze Gloria Artis przyznany w tym roku. Muzeum racjonalnie 

zarządza publicznym groszem, wypracowało ponad 2,5 mln zł wyniku 

finansowego netto ponad plan. Ojcowie naszej śląskiej dumy, piewcy 

polskości Śląska z lat 30., twórcy Towarzystwa Muzeum Ziemi Śląskiej 

z samym profesorem Tadeuszem Dobrowolskim byliby z nas dzisiaj dumni. 

Duch tamtej, zniszczonej przez hitlerowców siedziby przy Dąbrowskiego, żyje 

dziś wspaniale w Strefie Kultury. Mała w tym Pańska i moja zasługa, bez 

porównania większa w tym rola Sejmiku i Wspólnoty Europejskiej, natomiast 

ogromny w tym udział Pani Dyrektor Alicji Knast i bardzo dużo jest w tym jej 

codziennej roboty. Z początkiem września rozpoczął Pan proces odwołania 

Pani Alicji Knast z funkcji dyrektorki Muzeum Śląskiego. Z kalendarium 

podjętych przez Pana działań wynika, że z wnioskiem o odwołanie wystąpił 

Pan bezpośrednio po odmowie zaangażowania naszej śląskiej samorządowej 

jednostki w festiwal politycznych peanów na temat Programu dla Śląska, 

niewinnie nazwany kongresem. Nie dysponował Pan wtedy żadnym 

protokołem kontroli prowadzonej w jednostce, nie miał Pan w rękach żadnego 

protokołu audytu – audytu zresztą, zdaje się, nie ma Pan do dzisiaj, bo 

Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego o ten dokument 

zawnioskowało, ale do 13 listopada nikt tego protokołu w ministerstwie nie 

widział. Dokumentu nie widziała też Alicja Knast, chociaż wszystkie dobre 

praktyki audytorskie wymagają uzyskania stanowiska jednostki kontrolowanej 

przed sporządzeniem końcowego wystąpienia. Podczas gdy w poprzednich 

latach łączna liczba tzw. dni kontrolnych, czyli takich gdy w jednostce 

przesiadywali kontrolerzy nie przekraczała 50, w roku bieżącym kontrolerzy 

spędzili w muzeum dni 112. 70 % tego czasu to Pańskie działania, Panie 
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Marszałku. Nie chcę tu mówić o jakości tych działań, o ich przejrzystości. Nie 

chcę wspominać jedno, czy dwudniowych terminów stawianych pracownikom 

muzeum na dostarczenie materiałów. Nie chcę pytać o to czy w zespołach 

kontrolnych był choć jeden muzealnik znający specyfikę działania tego typu 

instytucji ? Mam szczerą nadzieję, że za jakość tego typu działań poniesie Pan 

zasłużoną odpowiedzialność, nie dziś, to jutro, nie przed tym Sejmikiem, to 

przed następnym. Fatalne decyzje kadrowe podejmowane w obszarze kultury 

są niestety znakiem szczególnym Pańskiego urzędowania – Teatr Rozrywki, 

Muzeum Górnośląskie, sądowo stwierdzone, Park Śląski, czy wreszcie 

Muzeum Śląskie. To są kamienie milowe tej polityki kadrowej. Samorząd to 

sztafeta, wystarczy cierpliwie poczekać, czas sądu przyjdzie. Panie 

Przewodniczący ! Panie Marszałku ! W czwartek w trakcie posiedzenia Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej przedstawię sytuację wokół Muzeum Śląskiego 

Wysokiej Izbie, wystąpię do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

z wnioskiem o weryfikację podjętych przez Państwa działań i decyzji. 

Głęboko wierzę, że w efekcie tej weryfikacji Pani Alicja Knast pozostanie na 

stanowisku. Potrzeba nam takich osób, bo tylko one są w stanie przekonać 

odpowiedzialnych, np. za program Niepodległa, żeby wydłużono ten projekt 

do trzech lat w uznaniu naszej śląskiej drogi do wolności, do polskości. 

Muzeum Śląskie jaśnieje na mapie naszej kultury nieporównanie bardziej niż 

discopolowe koncerty na śląskim stadionie, czy kolejne złote pociągi mijające 

w pędzie stację Włoszczowa Północ. Jeżeli z czegoś zostanie Pan zapamiętany 

na przyszłe pokolenia, to z Rapsodii Śląskiej na chorzowskim stadionie 

i właśnie z działań podejmowanych w śląskim muzeum. I na koniec ostatnia 

refleksja. W 2015 roku byłem głęboko zbulwersowany gdy Pani Dyrektor 

Alicja Knast odmówiła ówczesnej Premier Rządu Rzeczypospolitej Polskiej 

Ewie Kopacz zorganizowania konferencji prasowej szefowej rządu na terenie 

Muzeum Śląskiego. Patrząc okiem polityka oceniałem tą sytuację jako 

niedopuszczalną, a zachowanie dyrektorki oceniałem krytycznie. Niemniej 

dotknięty był pewnie radny Platformy Obywatelskiej z Katowic, z 

województwa śląskiego, Pan Jarosław Makowski, który na wniosek Pani Alicji 

Knast musiał zniszczyć cały nakład swojej ulotki, bo znalazło się na niej 

zdjęcie z Muzeum Śląskim w tle, z instytucją, która póty ma rację istnienia, 

póki trzymana jest z dala od doraźnych politycznych działań. Trzeba mi było 

czasu i refleksji aby to zachowanie zrozumieć i docenić. Takiego czasu i takiej 

refleksji Panu, Panie Marszałku, i Państwu Członkom Zarządu Województwa 

Śląskiego, życzę. Bardzo dziękuję ! 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Szanowny Panie Przewodniczący ! 

Szanowni Państwo Radni ! Szanowny Panie Pośle ! Króciutko i na temat. 

Oczywiście w sprawozdaniu Zarządu do tych Pani pytań, Pani Radnej, odniosę 

się, tu nie ma żadnego problemu, ale teraz się podzielę taką smutną dygresją, 

że tak się wyrażę, drogi Michale, tak szybko przyszło ci zastraszać Zarząd 
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Województwa Śląskiego, że będą wyciągane konsekwencje. Jak masz jakieś, 

nie wiem … byś mógł rozwinąć swoją myśl, to będę bardzo wdzięczny, bo to 

była przed chwilą próba zastraszenia legalnie działających organów. Nie 

wydaje mi się żeby mandat poselski do tego posła uprawiał żeby straszyć 

konsekwencjami. Jakimi, Panie Pośle, Pan straszy konsekwencjami ? 

Chciałbym się dowiedzieć z tego miejsca, bo chyba Pan za bardzo statutu 

muzeum nie zna kompletnie, bo par. 14 mówi tak: muzeum prowadzi na 

podstawie planu samodzielną gospodarkę finansową w ramach posiadanych 

środków, kierując się zasadą efektywności wykorzystania. Mam nadzieję, że 

Pan jako wybitny doktor nauk prawnych ma tego świadomość co te słowa 

oznaczają. Jestem zdegustowany tymi słowami tutaj Pana Posła, że tak 

upolitycznia sprawę, a nie odnosi się do faktów. To naprawdę, drogi Michale, 

bardzo przykre, że próba taka zastraszania działania Zarządu Województwa 

Śląskiego i służb mu podległych wypływa z ust posła na Sejm 

Rzeczypospolitej. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! 

Przechodzimy do kolejnego punktu… 

 

 

5. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

 

za  41 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2019-2030 (druk 

VI/180): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów, ewentualnie innych komisji jeżeli opiniowały ten 

projekt… 

 

- radny Stanisław Baczyński – Panie Przewodniczący ! Panie i Panowie 

Radni ! Szanowni Zaproszeni Goście ! Jeżeli pozwolicie to przedstawię 

stanowisko komisji w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
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oraz innych uchwał okołobudżetowych. Komisja na swoim posiedzeniu 

pozytywnie zaopiniowała projekty w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej zawartej na druku VI /180, zmian w budżecie Województwa 

zawartych na druku VI/181, zmian w planie dochodów zgromadzonych na 

wydzielonych rachunkach przez jednostki oświatowe zawartych na druku 

VI/182. Pozytywna opinia w sprawie projektu uchwały zawartej na druku 

VI/178 w sprawie przeznaczenia dodatkowych środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, jak również pozytywna 

opinia w sprawie Programu współpracy samorządu województwa 

z organizacjami pozarządowymi, projekt zawarty na druku VI/179. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Panie 

Przewodniczący ! Czy inne komisje zajmowały się też tą tematyką ? … Nie 

widzę ! Dziękuję ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie ? … Więc jeśli nie ma chętnych to przechodzimy [do głosowania]… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 1 

wstrzym. 6 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego 

na 2019 rok (druk VI/181): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę zgłoszeń ! Opinia Komisji Budżetu [była] 

przedstawiona pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos 

w tym punkcie ? … Nie widzę, więc przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  28 

przeciw 1 

wstrzym. 8 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2019 rok (druk 

VI/182): 
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- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Opinia Komisji Budżetu pozytywna. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę 

zgłoszeń… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia dodatkowych środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w wysokości 467 353 zł na bieżącą działalność zakładów aktywności 

zawodowej (druk VI/178): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Opinia Komisji Budżetu pozytywna. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę 

zgłoszeń… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Samorządu Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020 (druk VI/179): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…z autopoprawką ! 

Rozumiem, że Państwo tą autopoprawkę dostali, ona całkowicie odzwierciedla 

intencje przedstawicieli Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia 

i myślę, że tu chyba sprawa została pozytywnie dla radnych rozwiązana. Czy 

ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie ma 

zgłoszeń… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących Mistrzostwa Sportowego im. Janusza 

Kusocińskiego w Raciborzu (druk VI/156): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – proponuję przedstawienie 

w tym miejscu stanowiska Komisji Edukacji, Nauki i Kultury odnośnie 

wszystkich projektów uchwał w sprawie przekształcenia bądź likwidacji 

jednostek oświatowych – dotyczą one różnych placówek, ale wszystkie 

projekty mają ten sam charakter. Proszę o opinię Komisji Edukacji… 

 

- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Wysoki Sejmiku ! 

Rzeczywiście jest tak jak powiedział Pan Przewodniczący – wszystkie 23 

uchwały, które są przed nami do głosowania uzyskały jednogłośnie pozytywną 

opinię Komisji Edukacji, Nauki i Kultury i zwróciliśmy uwagę na komisji, że 

wszystkie te uchwały nie ingerują i nie decydują o polityce oświatowej 

z punktu widzenia nas radnych Sejmiku Województwa Śląskiego. My 

wypełniamy obowiązek, który nałożył na nas ustawodawca, aby dostosować 

sieć szkół do tej, którą ustalił w uchwałach [ustawach] oświatowych Sejm. 

Dlatego proszę być spokojnym, gdybyśmy rzeczywiście poprzez takie 23 

uchwały zmieniali porządek prawny, organizacyjny w naszych szkołach byłby 

to powód do dużej dyskusji, natomiast myślę, że przed nami są głosowania 

nad dostosowaniem statutów i nazw naszych szkół do tego co stało się 

w ramach reformy oświatowej. Dziękuję za uwagę ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę !... 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół 
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Ogólnokształcących Mistrzostwa Sportowego im. Janusza 

Kusocińskiego w Raciborzu (druk VI/157): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia komisji była 

pozytywna, tutaj Pan Przewodniczący ją wyraził. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! Przechodzimy do 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

technikum wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego dla Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu 

(druk VI/158): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego dla Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu 

(druk VI/159): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Edukacji 

była pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 
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przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Specjalnych przy Uzdrowisku Goczałkowice-Zdrój sp. z o.o. 

w Goczałkowicach-Zdroju (druk VI/160): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Uzdrowisku Goczałkowice-Zdrój sp. z o.o. w Goczałkowicach-

Zdroju (druk VI/161): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  29 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Specjalnych im. dr. Stanisława Kopczyńskiego przy Wojewódzkim 

Centrum Pediatrii „Kubalonka” w Istebnej (druk VI/162): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych 

im. dr. Stanisława Kopczyńskiego przy Wojewódzkim Centrum 

Pediatrii „Kubalonka” w Istebnej (druk VI/163): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Specjalnych przy Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym dla 

Dzieci w Jastrzębiu-Zdroju (druk VI/164): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym dla Dzieci w Jastrzębiu-

Zdroju (druk VI/165): 
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- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Specjalnych przy Ośrodku Leczniczo-Rehabilitacyjnym „Pałac 

Kamieniec” sp. z o.o. w Kamieńcu (druk VI/166): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Ośrodku Leczniczo-Rehabilitacyjnym „Pałac Kamieniec” sp. z o.o. 

w Kamieńcu (druk VI/167): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 
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Specjalnych przy Ośrodku Terapii Nerwic dla Dzieci i Młodzieży 

w Orzeszu (druk VI/168): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Ośrodku Terapii Nerwic dla Dzieci i Młodzieży w Orzeszu (druk 

VI/169): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Specjalnych przy Śląskim Centrum Rehabilitacyjno-

Uzdrowiskowym im. dr. Adama Szebesty sp. z o.o. w Rabce-

Zdroju (druk VI/170): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! Przechodzimy 

do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 1 
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wstrzym. 0 

 

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych przy 

Śląskim Centrum Rehabilitacyjno-Uzdrowiskowym im. dr. Adama 

Szebesty sp. z o.o. w Rabce-Zdroju (druk VI/171): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

27. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia liceum 

ogólnokształcącego wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Specjalnych w Skoczowie (druk VI/172): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

28. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych 

w Skoczowie (druk VI/173): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 
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przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

29. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Jaworzu (druk VI/174): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

30. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Kuźni Raciborskiej (druk VI/175): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

31. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego im. Ottona Lipkowskiego w Krupskim Młynie 

(druk VI/176): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  33 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

32. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 

gimnazjum wchodzącego w skład Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Radzionkowie (druk VI/177): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

33. Podjęcie uchwał w sprawie zmian w składach osobowych Komisji 

Sejmiku (druki VI/183 ÷ 193): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Państwo Radni otrzymali 

druki wykropkowane, natomiast w międzyczasie po konsultacjach ustaliliśmy 

jakie zmiany nastąpią w poszczególnych komisjach. Dotyczy to zwłaszcza 

nowych radnych. Propozycje te zostały przedstawione już na konwencie. 

I teraz proponuję tryb procedowania polegający na tym, że przy każdym 

projekcie uchwały będę odczytywał treść paragrafów z nazwiskami radnych, 

a następnie będziemy głosować. Pierwszy druk … uchwała na druku VI/183 

w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej. Pozwolicie Państwo, że już nie 

będę czytał podstawy prawnej. Sejmik Województwa Śląskiego uchwala: 

powołuje się w skład Komisji Rewizyjnej Radną Gabrielę Łacną. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia … Przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej (druk 

VI/183): 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – kolejna zmiana dotyczy 

uchwały na druku VI/184 w sprawie zmiany składu Komisji Budżetu, Skarbu 



32 

i Finansów. Sejmik Województwa Śląskiego uchwala: powołuje się w skład 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów: Radną Agnieszkę Biegun, Radną 

Agnieszkę Łacną. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia … Otwieram 

głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Budżetu, Skarbu 

i Finansów (druk VI/184): 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – kolejna uchwała – druk 

VI/185 w sprawie zmiany składu Komisji Edukacji, Nauki i Kultury. Sejmik 

Województwa Śląskiego uchwała: powołuje się w skład Komisji Edukacji, 

Nauki i Kultury Radnego Jarosława Szczęsnego. Uchwała wchodzi w życie 

z dniem podjęcia. Przechodzę do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Edukacji, Nauki 

i Kultury (druk VI/185): 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – kolejna uchwała – 

w ramach tego samego punktu cały czas jesteśmy – na druku VI/186 

w sprawie zmiany składu Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia. 

Sejmik Województwa Śląskiego uchwala: odwołuje się Radnego Jacka 

Świerkockiego ze składu Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia. 

Paragraf 2: powołuje się w skład Komisji Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia: Radną Alinę Bednarz, Radną Gabrielę Łacną. Uchwała wchodzi 

w życie z dniem podjęcia. Przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Polityki Społecznej 

i Ochrony Zdrowia (druk VI/186): 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – kolejna uchwała na druku 

VI/187 w sprawie zmiany składu Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich. 
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Paragraf 1: odwołuje się Radną Martę Salwierak ze składu Komisji Rolnictwa 

i Terenów Wiejskich. Paragraf 2: powołuje się w skład Komisji Rolnictwa 

i Terenów Wiejskich: Radnego Stanisława Jaszczuka, radną Iwonę Jelonek. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia … Otwieram głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Rolnictwa 

i Terenów Wiejskich (druk VI/187): 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – kolejna uchwała na druku 

VI/188 w sprawie zmiany składu Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego. Sejmik Województwa Śląskiego uchwala: paragraf 1: 

powołuje się w skład Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

Radnego Marka Bieńka. Paragraf 2: Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia … Przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Rozwoju 

i Zagospodarowania Przestrzennego (druk VI/188): 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – kolejna uchwała na druku 

VI/189 w sprawie zmiany składu Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji. 

Paragraf 1: odwołuje się Radną Agnieszkę Biegun ze składu Komisji Sportu, 

Turystyki i Rekreacji. Paragraf 2: powołuje się w skład Komisji Sportu, 

Turystyki i Rekreacji: Radnego Jarosława Szczęsnego na funkcję 

Wiceprzewodniczącego, Radnego Stanisława Jaszczuka, Radnego 

Przemysława Wydrę i Radnego Marka Bieńka. Uchwała wchodzi w życie 

z dniem podjęcia … Przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Sportu, Turystyki 

i Rekreacji (druk VI/189): 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – kolejna uchwała na druku 

VI/190 w sprawie zmiany składu Komisji Statutowo-Regulaminowej. Sejmik 

Województwa Śląskiego uchwala: powołuje się w skład Komisji Statutowo-

Regulaminowej Radnego Stanisława Jaszczuka na funkcję 

Wiceprzewodniczącego. Paragraf 2: uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia … Przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Statutowo-

Regulaminowej (druk VI/190): 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – przechodzimy do kolejnej 

uchwały na druku VI/191 w sprawie zmiany składu Komisji Środowiska 

i Gospodarki Wodnej. Paragraf 1: odwołuje się Radnego Stanisława 

Baczyńskiego ze składu Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej. Paragraf 

2: powołuje się w skład Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej: Radnego 

Przemysława Wydrę na funkcję Wiceprzewodniczącego, Radną Iwonę Jelonek. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia … Przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Środowiska 

i Gospodarki Wodnej (druk VI/191): 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – uchwała na kolejnym 

druku w ramach tego samego punktu – VI/192 – w sprawie zmiany składu 

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej. Sejmik 

Województwa Śląskiego uchwala: powołuje się w skład Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej: Radną Alinę Bednarz, Radnego Jacka 

Świerkockiego, Radnego Jarosława Szczęsnego. Uchwała wchodzi w życie 

z dniem podjęcia … Przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej (druk VI/192): 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…dwie minuty przerwy 

technicznej… trzeba system uaktualnić, bo zmiany dokonywały się jeszcze 

wczoraj … Proszę nie wychodzić z sali… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…bardzo dziękuję obsłudze 

technicznej za sprawne uzupełnienie tych zmian i przechodzimy do kolejnej 

uchwały w ramach tego punktu – druk VI/193 – w sprawie zmiany składu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Sejmik Województwa Śląskiego uchwala: 

powołuje się w skład Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radną Alinę Bednarz. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia … Głosujemy… 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany składu Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji (druk VI/193): 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo Radni ! 

Bardzo dziękuję wszystkim tutaj, którzy głosowali, ale też ci, którzy brali 

udział w przygotowaniu tych zmian. One były bardzo, że tak powiem, 

długotrwałe i męczące, ale wynik głosowania – we wszystkich uchwałach 

jednogłośnie – bardzo wam za to dziękuję i tym nowym radnym, ale też tym 

radnym, którzy przyjęli te ustalenia i zagłosowali. Bardzo dziękuję ! 

Przechodzimy do kolejnego punktu… 

 

34. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi 

na działalność Zarządu Dróg Wojewódzkich w Katowicach (druk 

VI/196): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – uchwała została 

wprowadzona do porządku obrad na wniosek Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? 

… Nie widzę zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  29 

przeciw 0 

wstrzym. 1 
 



36 

35. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – materiał w tym zakresie 

otrzymali Państwo mailem oraz w formie papierowej do skrytek. Czy są 

uwagi, zapytania w kwestii działalności Zarządu w okresie międzysesyjnym ? 

… Pan Marszałek… 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Szanowni Państwo Radni ! Tak wracając do 

tego tematu z początku sesji. Po pierwsze chcę pogratulować nowym radnym 

objęcia zaszczytnej funkcji … ja takiego zdania jestem i stoję na stanowisku, 

jak i Zarząd Województwa, że ten rok udało nam się pomimo, wiadomo, 

gorących sporów politycznych, jakoś merytorycznie pracować i przepracować 

i mam nadzieję i życzę wszystkim radnym tego samego, tym nowym radnym 

w szczególności, żeby ta współpraca tak się nadal układała. Staram się 

wszystkie uwagi, wszystkie sprawy zgłaszane przez Państwa Radnych 

wnikliwie wraz z Zarządem rozpoznawać i adekwatnie do posiadanych sił, 

środków, możliwości reagować i myślę, że na to w tym roku było dużo 

dowodów, więc zachęcam do tej merytorycznej pracy. Myślę, że dużo 

wspólnie możemy dobrego zrobić i jednocześnie gratuluję Państwu Radnym 

objęcia tej zaszczytnej funkcji, bo to jakby nie było ważna rola 

w historycznym miejscu i myślę, że ten czas tutaj Państwa będzie dobrym 

czasem dla województwa śląskiego i tego Państwu życzę i sobie również żeby 

ta współpraca się układała. Co do kwestii, które tutaj miały miejsce i tych 

zapytań – oczywiście my nie mamy żadnych, mówiąc wprost, rzeczy do 

ukrycia. Nie chcę upolityczniać tej sprawy, to próbował zrobić Pan Poseł 

Gramatyka i to było bardzo niesmaczne, dlatego takie moje ostre wystąpienie. 

Nie pozwolę na to żeby ktokolwiek zastraszał urzędników pracujących tutaj 

w urzędzie, którzy kontrolują, wydają decyzje, w taki sposób że będą kiedyś 

rozliczeni. To jest skandaliczne, niedopuszczalne i myślę, że Państwo to 

bardzo dobrze rozumiecie. Wszystko działa według odpowiednich reguł 

i Zarząd Województwa Śląskiego też tym regułom jest podporządkowany, ani 

marszałek, ani jego zastępcy, ktokolwiek, nie może sobie decydować o tym co 

robimy, a czego nie, bo wszystko jest opisane w literze prawa i ponosimy za to 

wspólną odpowiedzialność. Jeżeli chodzi o … nawet nie chcę tutaj wracać do 

tych kwestii politycznych, bo mógłbym tutaj przypomnieć, że zwiększyliśmy 

finansowanie do Muzeum Śląskiego o 3 mln zł w tym roku. W 2018 było to 

finansowanie zdecydowanie mniejsze – nie będę mówił kto jak głosował, 

chociaż mógłbym przypomnieć. Jednak kwestie merytoryczne, wszystkie 

dokumenty oczywiście są do Państwa wglądu, ale tak jak słusznie zauważył 

Pan Przewodniczący i Pan Przewodniczący Czarnynoga, to są kwestie między 

Zarządem Województwa a Dyrekcją Muzeum Śląskiego. I przez cały rok Pani 

Dyrektor pracowała, kontrole są i kontrole są w różnych instytucjach i tak ze 



37 

zdziwieniem przyjmuję też takie stanowisko, że tam gdzie ta kontrola jest po 

myśli, można powiedzieć politycznej, to nikt nie wnosi uwag, a tam gdzie jest 

nie po myśli politycznej, to są wnoszone uwagi i myślę, że tutaj ta sprawa jest 

tak bardzo, można powiedzieć, na tapecie i przykład choćby kontroli 

w Wojewódzkim Pogotowiu Ratunkowym, która też trwała, i też jest bardzo 

skomplikowana i też jest proceduralnie skomplikowana, nikogo nie oburza, ale 

tutaj w sytuacji odmiennej, ta sytuacja jest, można powiedzieć, 

kontrowersyjna. Ja nie widzę żadnych kontrowersji, bo my jako Zarząd 

Województwa nie mamy uwag co do kwestii programowych i nigdy w żadnej 

instytucji pod moim przywództwem Zarządu Województwa Śląskiego, nigdy 

nie było jakichkolwiek rozmów żeby wpływać na autonomię artystyczną, czy 

to można powiedzieć muzealną, i to było wszystko sprawa rad programowych 

i osób, które piastują funkcje na tych stanowiskach. Ale oprócz tej czystej 

artystycznej działalności, że się tak wyrażę, czysto merytorycznej, jednak są 

finanse publiczne, za które my wspólnie odpowiadamy i kontrole dotyczą 

finansów publicznych, a nie działalności artystycznej, mówiąc wprost. Tu nikt 

nigdy się nie odnosił do tych kwestii, żadnej presji nie wywierał i myślę, że też 

dyrektorzy instytucji to potwierdzili wielokrotnie i w tym Pani Knast 

w ostatnich dniach, że takich rozmów nie było, ale w mojej ocenie, w ocenie 

Zarządu Województwa Śląskiego nie żyjemy w próżni i wszystkich 

obowiązują te same zasady i niestety, mówiąc wprost, te wyniki kontroli są 

bardzo nieciekawe, bardzo niedobre. Potężne pieniądze, Szanowni Państwo 

Radni wiecie, idą w do Muzeum Śląskiego, jest to największa dotacja jaką 

Sejmik udziela, jest to rocznie ponad 26 mln zł. Ja co raz mam spotkania 

z przedstawicielami strony związkowej z różnych instytucji kultury, gdzie te 

potrzeby jeżeli chodzi o podwyżki są bardzo duże, bo też od lat nie było 

podwyżek w instytucjach kultury i staramy się adekwatnie reagować. Ostatnio 

nawet było spotkanie z przedstawicielami Filharmonii Śląskiej, którzy też tych 

podwyżek nie mieli – ja nie chcę też może przytaczać słów, które wtedy ze 

strony Zarządu były do nich kierowane, bo to po prostu nie przystoi i nie chcę 

upolityczniać żadnych spraw i będę się starał tak to robić, ale jak będę 

zmuszony do wyciągnięcia tych, można powiedzieć, politycznych 

argumentów, to też je wyciągnę Szanowni Państwo Radni. Teraz skupiam się 

na merytoryce i też taki po prostu mój apel do Państwa – skupiajmy się na 

faktach, skupiajmy się na rzeczywistości, a zostawmy tą politykę, bo ona tutaj 

naprawdę nic dobrego nie wniesie. Jeżeli tak potężne publiczne pieniądze idą, 

to te kontrole muszą być wnikliwe i jeżeli audytorzy mają podejrzenia, że 

pewne procesy finansowe idą w złym kierunku, to wyciągają odpowiednie 

wnioski i badają. Taka jest rola audytorów. Po pierwsze – są to audytorzy 

Urzędu Marszałkowskiego, bo gdybyśmy mieli firmę zewnętrzną to koszty by 

szły w setki, jak nie w większe kwoty, jeżeli chodzi o wszystkie instytucje. 

Może to i trwa, ale to też są ludzie i pracują tak jak możliwości pozwalają, 

a tych potrzeb jest bardzo dużo, bo co raz wpływają albo pisma o kontrolę, 
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albo też anonimy, gdzie my oczywiście nie zostawiamy tego bez rozpoznania, 

zawsze kierujemy kontrolę w tych obszarach, kiedy te pisma, czy te 

zawiadomienia do nas wpływają, no bo takie jest nasze zadanie, nie możemy 

tego zostawić bez rozpoznania, więc tej pracy jest bardzo dużo w różnych 

obszarach, bo tych instytucji jest bardzo dużo, ponad 114 w całym 

województwie. Jest mnóstwo kontroli wyrywkowych, pełnych, niepełnych, 

wszystko zależy od zespołu kontrolującego i tutaj w tym aspekcie były dwie 

kontrole, był Wydział Kontroli, Wydział Audytu prowadził je, można 

powiedzieć, w sposób równoległy. Jeżeli chodzi o kwestie samej kontroli, 

która była prowadzona, no to te wystąpienie pokontrolne, Szanowni Państwo 

Radni, jest dostępne w Biuletynie Informacji Publicznej i mówiąc wprost te 

informacje są bardzo niepokojące, gdzie mówiąc tak już językiem liczb, 

kwestie np. udostępniania powierzchni najmu, to po prostu była, mówiąc 

wprost, decyzyjność stuprocentowa Pani Dyrektor, która odbiegała od cennika, 

mówiąc też wprost. Pani Dyrektor, jak pisze protokół pokontrolny: muzeum 

nie określiło w formie wewnętrznych regulacji zasad oraz kryteriów 

udzielanych ulg i preferencji, więc uznaniowość Pani Dyrektor była 

stuprocentowa w tym zakresie. Jeżeli z wyliczeń Wydziału Kontroli wynika, 

że to jest kwota ponad 280 tys. zł, to niech mi tutaj nikt z Szanownych 

Państwa Radnych nie mówi, że to nie jest poważne naruszenie dyscypliny 

finansów publicznych, jeżeli chodzi o uznaniowość i podejście do tego. 

Dlaczego Pani Dyrektor nie powołała, czy nie występowała do instytucji 

nadzorującej, wniosku o powołanie swoich dyrektorów, choćby w zakresie 

gospodarki finansowej, którzy przy tak wielkim budżecie mogliby to zrobić ? 

Gdybym ja z taką inicjatywą wystąpił, to byłaby to oczywiście próba 

upolitycznienia instytucji, ale miała Pani Dyrektor pełną autonomię, miała 

trzech, czy czterech pełnomocników i jednego dyrektora, co przy tak, można 

powiedzieć, wielkim obrocie środków finansowych nie jest łatwą sprawą 

zarządzać, jestem o tym wprost przekonany, ale pełnomocnikiem łatwiej 

zarządzać niż dyrektorem, który ma swoją autonomię, zakres obowiązków. 

Mogła Pani Dyrektor przez te lata powołać i wypracować sobie dobrych 

menadżerów, jestem przekonany, że tacy by się na rynku znaleźli. Kwestia 

kolejna – no to też dla mnie jest kuriozalna sprawa jeżeli zleca się 

wykonawcom na zewnątrz prace, które robią na majątku muzeum i nie żąda 

się od nich ubezpieczenia na wypadek szkód, które by powstały w muzeum, to 

o czym my będziemy rozmawiać ? Jakby się coś stało, to nie ma, za 

przeproszeniem, z czego ściągnąć. Jeżeli takie praktyki są i wykonawca nie ma 

własnej ważnej polisy, i co więcej, de facto startując do tego przetargu, czy do 

tego zlecenia, deklarował że ją ma, no to całe muzeum jest wprowadzane 

w błąd i nawet by nie było, można powiedzieć, kogo pociągnąć do 

odpowiedzialności, czy ubezpieczyciela, gdyby doszło do jakiejś straty. Jeżeli 

to jest zarządzanie muzeum o tak wielkiej wartości, tak wielkiej randze 

i odpowiedzialności, no to jesteśmy w dużym sporze intelektualnym. I tych 
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spraw z tymi kwestiami kar umownych było bardzo, bardzo dużo, na duże 

kwoty i też Pani Dyrektor przyznała, że nie występowała o te kary. Z jakiej 

przyczyny ? Nie wiem ! Trudno mi się tu domyślać, ale to też jest 

niedorzeczne, że kierując tak wielkim budżetem, że jak wykonawca nie 

wykonuje umowy w terminie – są, wiadomo, podpisane kwestie proceduralne 

i prawne – Pani Dyrektor tych kar nie dochodzi, o nie nie występuje. Z jakiej 

przyczyny ? Trudno mi o tym na tą chwilę mówić. Kwestia kolejna – jeżeli 

chodzi o choćby właśnie wystawy, które były organizowane i to co się z tymi 

wystawami działo. Te kwoty, które były wydatkowane na wystawy, są 

wydatkowane na wystawy, były bardzo duże. Mówimy tu o kwotach rzędu 

700, 800 tys. zł. Przykładowo w wyniku zawarcia umowy na wykonanie 

i demontaż wystaw czasowych – podana jest akurat konkretna umowa z 2017 

roku na kwotę 356 tys. zł – w przypadku umowy z dnia 22 lutego 2017 całość 

wykonanych elementów wystawy została zutylizowana, przy czym brak jest 

jakichkolwiek dokumentów potwierdzających ten fakt. Dlaczego niszczy się 

wystawę za 356 tys. zł ? Dlaczego nie podejmuje się jakiejś większej 

współpracy ? Nie ma żadnych dokumentów poświadczających co się z tym 

dzieje. Ja wiem, że muzeum jest jednostką flagową i bardzo to podkreślamy 

wielokrotnie i do tej części artystycznej żeśmy nigdy nie podnosili żadnych 

uwag, wręcz uważam, że to byłoby niestosowne, ale do kwestii finansowych 

i tych umów, które powiedzmy są takie dwuznaczne, jest bardzo wiele i to są 

kwoty 200 tys. zł, 660 tys. zł, 938 tys. zł, 647 tys. zł. Nie podejmowano próby 

odsprzedaży, czy magazynowania tej części. Myślę, że to był właściwy 

kierunek, ponieważ to są konkretne kwoty gdy to zliczymy, choćby na 

przykładzie wystaw z 2017, 2018 roku, brutto to jest kwota 3 mln zł wydanych 

na produkcję wystaw. Myślę, że dobry menadżer potrafi takim elementem 

zarządzać, a utylizacja wyprodukowanej wystawy, no po prostu brzmi to 

bardzo, bardzo źle. Jeżeli chodzi o te kwestie związane z protokołem, ich jest 

bardzo dużo, to jest dostępne w Biuletynie Informacji Publicznej i mogą się 

Państwo z tym zapoznać. Jeżeli chodzi o audyt, myślę że on też pokazał pewną 

niespójność w zarządzaniu, bo tak jak powiedziałem Panu Posłowi Gramatyce, 

kierując się zasadą efektywności wykorzystania nie po to Samorząd 

Województwa Śląskiego przekazuje 26 mln zł i Ministerstwo Kultury 

i Dziedzictwa dodatkowe 8 [mln], żeby te środki były wydawane na prawo 

i lewo, jeżeli chodzi o brak kierowania się tą zasadą. I zostało stwierdzonych 

bardzo [wiele] ciekawych faktów, mówiąc wprost, i myślę, że dlatego 

audytorzy pracowali bardzo długo, bo chcieli być wnikliwi i żeby im nikt 

kiedykolwiek nie zarzucił, że była ta kontrola w jakimś stopniu, czy audyt 

prowadzony niechlujny i myślę, że te zestawienia, które zostały opracowane, 

są bardzo ciekawe i też podnoszenie tutaj ze strony Pana Posła Gramatyki 

kompetencji audytorów, których obowiązują standardy – tutaj w tym Sejmiku 

odbyła się niedawno konferencja, właśnie audytorska – po prostu jest bardzo 

niewłaściwe, bardzo niegrzeczne. Jeżeli chodzi o wszystkie nasze instytucje 
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muzealne procent przychodów ogółem ze sprzedaży usług własnych, to jest 

w skali średnio z lat 2016-18 – 3 %. Muzeum Górnośląskie Bytom – 8 %, Park 

Etnograficzny – 16 %, Muzeum Zamkowe w Pszczynie – 21,8%, Muzeum 

Historyczne w Bielsku-Białej – 5,5%, Muzeum Górnictwa Węglowego 

w Zabrzu – 22 %. Jeżeli 3 % to jest wielka liczba, Szanowni Państwo, no to 

naprawdę nie wiem co Państwa może przekonać do tego, że sytuacja nie jest 

tam najlepsza i te przychody nie są wielkie, bo z jednej strony wydajemy 

ponad 35, 36 mln zł żeby po stronie biletów zarobić milion złotych. Musimy 

jednak szanować te nasze finanse publiczne, bo koszty organizacji jednostek 

rosną z roku na rok i będą rosły, jest to proces nieunikniony. Kwestia bardzo 

ważna, że muzeum nie pozyskuje żadnych mecenasów kultury, żadnych 

sponsorów. Nie ma czegoś takiego w Muzeum Śląskim, ponieważ z informacji 

przedstawionych przez kierownika działu wynika, że nie pozyskujemy 

sponsorów. Zmieniła się polityka wizerunkowa instytucji, wypracowaliśmy 

bardzo silną markę, a proponowane niegdyś świadczenia sponsorskie były do 

niej niewspółmierne. Owszem, uważamy że instytucja tej rangi powinna 

ewentualnie pozyskać mecenasa, ale w tym musimy dokonać wyceny, co 

w ogóle się nie stało, więc nie pozyskuje się – wszystkie muzea na całym 

świecie pozyskują swoich mecenasów – to pokazuje, że ta część finansowa … 

a jak mamy tak dobrą markę, to myślę że taki dobry mecenas, jeden czy drugi, 

czy bank z pewnością przyjąłby podjęcie takich działań i to byłoby klarowne, 

racjonalne żeby te koszty po stronie Województwa obniżyć. Kwestia kolejna – 

bo sam audyt liczy ponad 120 stron, Szanowni Państwo, więc to pokazuje 

pewien algorytm spraw, które były poruszone i są wnikliwie opisane. Nawet 

właśnie został tutaj obliczony wskaźnik odsprzedawania elementów 

powystawowych i on jest 0,13%, w przeliczeniu na liczby bezwzględne to jest 

3 tys. zł netto. Wskaźnik poniesionych kosztów do wykonania scenografii 

netto to jest 2,4 mln zł, więc, Szanowni Państwo, o czym będziemy tutaj 

rozmawiać ? O jakiej dyscyplinie finansów publicznych ? Z jednej strony 

wydaje się setki tysięcy zł, a nawet nie podejmuje się próby ich sensownego 

odsprzedania i de facto są braki jeszcze jeżeli chodzi o tą scenografię – tu 

zabrakło krzesła, tam telewizora, nie wiadomo gdzie to się rozpłynęło … 

Dobrze ! Idźmy dalej ! Kwestia kolejna, też bardzo ważna, interesująca – 200 

tys. zł na strategię marketingową, która nie została wdrożona do tej pory. To 

są konkretne sumy. Już pomijam drobne przewinienia w stylu zatrudnienie 

ludzi na umowy zlecenia, czy umowy zewnętrzne, nawet jak nie prowadzą 

działalności gospodarczej, chociaż tak w procedurze postępowania było. 

I szereg innych spraw, które pokazują, że ten pieniądz publiczny nie jest tam 

dobrze wydawany, więc od tej strony, z całym szacunkiem, ale nie jesteśmy 

w stanie dać rękojmi Pani Dyrektor, że te pieniądze są wydawane we właściwy 

sposób i bez naruszenia procedur. Myślę, że urzędnicy tego urzędu są na tyle 

dojrzałymi i na tyle doświadczonymi pracownikami, że wiedzą kiedy trzeba 

kierować zawiadomienie do rzecznika finansów publicznych, a kiedy nie 
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trzeba. I w tym przypadku takie prawdopodobieństwo zachodzi i takie 

zawiadomienie będziemy kierować, łącznie z zawiadomieniem do prokuratury 

z uwagi na to, że zaszło po prostu, mówiąc krótko, przestępstwo 

niegospodarności publicznymi pieniędzmi. Jaki był cel tych umów ? De facto, 

z tego co wiemy, jak audytorzy wgryźli się w temat w dużej mierze to były 

płyty paździerzowe, które były potem montowane, utylizowane, bo taki był 

element wystawowy. Z całym szacunkiem, ale od tego tutaj jesteśmy żeby 

pilnować tych publicznych pieniędzy, i Państwo Radni również, i myślę że to 

jest właściwa rozmowa, a nie próba upolitycznienia tej sprawy. Wielokrotnie 

Urząd Marszałkowski płacił za wynajem wszystkich możliwych powierzchni, 

jak zwracał się o udostępnianie tych powierzchni i nigdy nie było żadnego 

problemu. Ponadto, jeżeli chodzi o konferencję Ministerstwa Inwestycji 

i Rozwoju, która była zaplanowana już w lipcu i była zgoda na to i nagle 

tydzień, czy półtora tygodnia przed konferencją ktoś się wycofuje, to w jakim 

stopniu traktuje partnerów, którzy chcieli po prostu za tą konferencję zapłacić 

nawet więcej niż ceny na rynku, to powiem Państwu wprost. A jeżeli chcemy 

poszukiwać pieniędzy, a znajdujemy je po stronie rządowej, musimy mieć 

partnerów. Jeżeli muzeum wyraziło zgodę do Ministerstwa Inwestycji 

i Rozwoju i potem z tej zgody się wycofuje, no to gdzie są jakiekolwiek 

dżentelmeńskie rozmowy, czy relacje, bo to jest po prostu skandaliczne. Dużo 

dla Śląska możemy wspólnie zrobić, Szanowni Państwo – myślę, że od strony 

artystycznej, czy może od strony doświadczenia merytorycznego ja się nie 

chcę wypowiadać, nie czuję się upoważniony, ale jesteśmy od tego żeby strzec 

finansów publicznych i to będziemy robić wnikliwie i z tego audytu wynika, 

mówiąc wprost, to że o te nasze pieniądze publiczne nie dbało się we 

właściwy sposób i trudno mi uwierzyć, że będzie się dbało teraz, jak ktoś 

przyznaje się do tych wyników pokontrolnych, poaudytowych, że tak właśnie 

było. To jaka jest rękojmia tutaj współpracy z Panią Dyrektor Knast ? Przykro 

mi to stwierdzić, ale żadna w mojej ocenie i trzeba podjąć takie decyzje, jakie 

podjęliśmy i wystąpimy, zawsze dokumenty są przygotowane wnikliwie, do 

Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego o rozwiązanie stosunku 

pracy, przedstawimy te wszystkie dokumenty i jestem przekonany, że tam 

pracują tacy sami urzędnicy jak tutaj, jak łamane są finanse publiczne trzeba 

podejmować wnioski, może trudne, może ciężkie, ale trzeba wyciągać 

wnioski, być w tym wszystkim konsekwentnym, bo przekazujemy wielkie 

dotacje, gdzie inne instytucje kultury patrzą na to, można powiedzieć, z wielką 

zazdrością, a też są podobne problemy. Strona związkowa wypowiada się 

bardzo negatywnie o współpracy z Panią Dyrektor i wielokrotnie informowała 

o pewnych nieprawidłowościach. I też jeżeli chodzi o tą kwestię taką 

muzealną, wiele zbiorów brakuje do tej pory, nie odnaleziono. Z jakiej 

przyczyny ? Muzeum nie potrafi tych informacji wyjaśnić, nawet więcej, 

dopiero jak audytorzy weszli do placówki ta procedura nabrała jakiegoś tempa, 

bo jeżeli tak zarządzamy powierzonym mieniem, to z całym szacunkiem, ale 
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Państwo Radni nie upolityczniajmy tej sprawy, bo tutaj nie ma co 

upolityczniać, bo tak po prostu nie jest. To są kwestie merytoryczne. I trzeba 

będzie rozpisać nowy konkurs po zgodzie ministerstwa i będziemy 

transparentni, jest rada programowa, wszyscy się mogą wypowiedzieć. I to po 

prostu jest cała, można powiedzieć, odpowiedź na Państwa pytania odnośnie 

spraw, które są podnoszone i rozpowszechniane, a jeżeli chcemy pozyskiwać 

pieniądze na rozwój muzeum, a takie działania podjąłem, to ja muszę mieć 

pewność, że osoba, która je wydaje, wydaje w sposób oszczędny, 

transparentny, racjonalny. A chcemy rozbudować muzeum, to co się dzieje 

wokół tego, bo to jest wielkie, wspólne dzieło poprzedniego Zarządu 

Województwa Śląskiego, poprzednich radnych i takie są fakty i tego nikt tutaj 

nie zrealizuje, ale jest to muzeum, które ma poważne problemy finansowe 

i trzeba tam ładować ogromne sumy pieniędzy, bo takie też są fakty. Też jest 

kwestia nierozwiązanego sporu z Budimexem, Szanowni Państwo Radni. To 

trwa i pewnie będzie trwało wiele, wiele lat. To wygląda tak samo na 

Stadionie Śląskim, spór o słynne krokodylki – pięć lat, czy sześć lat temu to 

miało miejsce, do tej pory sąd przesłuchał 25, 26 świadków, nawet nie wydał 

pierwszego wyroku w tej sprawie kto zawinił. A więc z całym szacunkiem, ale 

mamy dużo kłopotów do rozwiązania i potrzebujemy menedżerów, którzy 

potrafią sobie dobrać takich współpracowników, którzy o te finanse zadbają. 

I tutaj myślę, że nie ma nic więcej do dodania i naprawdę prosiłbym Państwa 

o nieupolitycznianie tej sprawy, bo tutaj tej polityki nie ma. Wiadomo, jest 

próba obrony Pani Dyrektor przed tymi wynikami, które są dla niej porażające, 

bo to ona ponosi odpowiedzialność, sama to wielokrotnie przyznała, za 

gospodarkę finansową – nie Marszałek Województwa Śląskiego, ani służby 

kontrolne. I takie kontrole robimy w różnych instytucjach, wyniki są różne, raz 

lepsze, raz gorsze. Nie ma tutaj niczego co by było, powiedzmy, specyficzne. 

Pierwsze wystąpienie tak było, bo pierwszy wynik audytu, który wskazywał 

na te nieprawidłowości, był po prostu przerażający. I tak było, mogę tutaj 

Państwu ze spokojem to powiedzieć, ale po rozmowie z Ministerstwem 

Kultury postanowiliśmy przeprowadzić ten audyt do samego końca. Wstępne 

wyniki audytu – jakby Pan Poseł procedurę audytową znał, to by wiedział, że 

takie coś jest, ale po prostu nie znał i próbował upolityczniać sprawę, co 

mówię z przykrością, bo akurat szanuję Pana Radnego, tutaj notabene byłego 

wicemarszałka, Pana Posła i nie pozwolę na zastraszanie nikogo w tym 

urzędzie. Dziękuję ! 

 

- radna Marta Salwierak – dziękuję za udzielone informacje. Podziwiam Pana 

Marszałka za tempo w jakim jest w stanie przekazywać te wszystkie 

informacje. O ile nadążyłam nad tym co Pan Marszałek nam wyjaśnił, wydaje 

mi się, że nie padło wyjaśnienie odnośnie tej procedury odwoławczej i kwestii 

tych dat, o których była mowa chyba w Gazecie Wyborczej, mianowicie 

o wystąpieniu do Ministra o opinię i o wynikach tej kontroli, czy audytu. To 
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jest jakby jedna kwestia, a druga – zgodnie z art. 15 ust. 4 ustawy z dnia 25 

października ‘91 roku o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej 

organizator odwołuje dyrektora samorządowej instytucji kultury po 

zasięgnięciu opinii ministra właściwego do spraw kultury i ochrony 

dziedzictwa narodowego. Jednocześnie na mocy umowy z dnia 15 września 

2005 [roku] Muzeum Śląskie jest także instytucją współprowadzoną przez 

Województwo Śląskie i Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego i to 

umowa określa okres, na który została zawarta, wielkość środków 

wznoszonych przez stronę niezbędnych do prowadzenia działalności przez 

instytucje kultury. Swoje uprawnienia odnośnie do treści statutu, powołania 

dyrektora i odwołania, likwidacji instytucji, a także wskazuje organizatora 

prowadzącego rejestr instytucji. Czy właśnie zgodnie z tą zawartą umową aby 

skutecznie odwołać dyrektora powinna być wydana zgoda Ministra Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego, czy wystarczy opinia, niezależnie też jaka. Tak, że 

tutaj byśmy poprosili o kwestię czy jak minister wyda opinię negatywną, czy 

pozytywną, czy to ma jakikolwiek w tym wypadku wpływ, zgodnie z tą 

umową, która była również zawierana ? No i kwestia, tak żeby wyjaśnić 

wszelkie wątpliwości, że procedura jakby jest dobrym toku żeby chodzi 

o kalendarz. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…czy Pan Marszałek chce 

odpowiedzieć teraz, czy to w formie pisemnej ? ... Pan Mecenas ! 

 

- Pan Józef Koczar, radca prawny – Panie Przewodniczący ! Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo ! To znaczy jeżeli chodzi o procedurę 

odwołania dyrektora instytucji kultury, to ona wynika z ustawy, tak, że tu jest 

wymóg opiniowania m.in. przez ministra. Z umowy wynika wymóg 

uzgodnienia z ministrem jeżeli chodzi o Muzeum Śląskie jako wspólną 

instytucję kultury i cała ta procedura, o której Pani Radna mówiła, ona jest 

w toku, natomiast jest to przeprowadzone w takiej kolejności, że najpierw są 

ustalenia kontroli i dopiero na tej podstawie będzie kierowane wystąpienie do 

ministerstwa. Trudno mi się tutaj odnosić do wypowiedzi o wystąpieniu we 

wrześniu tego roku, bo takie publikacje prasowe się pojawiały, że miało 

rzekomo być wystąpienie we wrześniu do ministerstwa. Ja takiej wiedzy nie 

mam, natomiast pion kontroli wiem, że teraz pracuje nad tego typu 

wystąpieniem do ministra wspólnie z Wydziałem Kultury. Dziękuję ! 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Szanowni Państwo ! Wszystko zgodnie 

z procedurami, tak jak powiedział Pan Mecenas, tutaj nie ma niczego 

tajemnego, nikt nikogo nie odwołuje po cichu. Są procedury, które trwają 

i trwać będą. Ja bym tu też tak naprawdę oponował do tego żeby Państwo 

Radni nie czerpali wiedzy od Wyborczej, bo myślę, że świat według Gazety 

Wyborczej jest skomplikowany. On naprawdę jest bardzo prosty i proszę 
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czerpać ze swoich ustawowych uprawnień – interpelacja, zapytanie – 

wszystko dostaniecie Państwo na piśmie w terminie. Myślę, że to jest 

właściwy kierunek działalności Państwa Radnych i do tego zachęcam, 

korzystania z tych możliwości, bo takie półprawdy, jakie ktoś prezentuje, 

nawet nie występując o materiał jak to wygląda, to z całym szacunkiem, na to 

się nie zgodzę. I jeszcze kwestia podkreślenia, Szanowni Państwo Radni, jeżeli 

mówimy o dbałość o Muzeum Śląskie, to tutaj na tej sali w tym roku było 

głosowanie, bo w zeszłym roku, 2018, zostało przekazane tylko 23 mln zł 

dotacji, a zgodnie z umową z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego powinno być 26. Czemu Państwo wtedy nie występowaliście do 

Pana Marszałka Saługi o to żeby wypełnić ten obowiązek ? My w tym roku 

wspólnie przekazaliśmy 26 mln i nie chcę wyciągać listy z głosowania, ale 

chyba Państwo nie głosowali za. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bardzo dziękuję ! 

Zgłasza się po raz drugi w tym punkcie Pani Radna Marta Salwierak. 

 

- radna Marta Salwierak – Panie Marszałku ! Właśnie stąd ten nasz dzisiejszy 

punkt o informację, ponieważ nie chcemy się dowiadywać właśnie z prasy, 

a taka informacja w żaden inny sposób do nas nie zdążyła trafić. Pierwsza 

sesja zaraz po wydarzeniach, które były medialne, więc dzisiaj stąd pytamy 

i próbujemy wyjaśnić. I nie pytamy tutaj o kwestię też tej dotacji, o której Pan 

Marszałek wspomniał, tylko ja bym chciała jeszcze doprecyzować … może 

Pan Dyrektor … czy do odwołania wystarczy opinia, czy musi być zgoda 

ministra na odwołanie. 

 

- Pan Józef Koczar, radca prawny – Panie Przewodniczący ! Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo ! Udzielając odpowiedzi na pytanie Pani 

Radnej chciałem wyjaśnić, że jeżeli popatrzymy na same przepisy ustawowe, 

ustawa wymaga zaopiniowania, natomiast nas niezależnie od przepisów 

ustawowych wiąże też umowa dotycząca wspólnego prowadzenia instytucji 

i tu jest wymóg dalej idący jeżeli chodzi o Muzeum Śląskie, wymóg 

uzgodnienia, czyli de facto zgody ministra. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Ponieważ 

nie widzę więcej zgłoszeń w tym punkcie, przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad… 

 

 

36. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radna Katarzyna Stachowicz – Szanowny Panie Marszałku ! Składam 

następującą interpelację – zwracam się z prośbą o wprowadzenie bezpłatnych 
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przejazdów Kolejami Śląskimi dla honorowych dawców krwi. Honorowe 

oddawanie krwi to czynność prosta, ale jednocześnie niezmiernie ważna dla 

nowoczesnego systemu opieki zdrowotnej. Dawcy, który oddał honorowo co 

najmniej pięć litrów krwi, jeżeli jest kobietą i sześć litrów krwi, jeżeli jest 

mężczyzną, lub odpowiadającej tej objętości innych składników krwi, 

przysługuje tytuł Zasłużony Honorowy Dawca Krwi. Jednym z przywilejów 

jakie mogą mieć zasłużeni krwiodawcy jest możliwość poruszania się 

bezpłatnie lub z określoną ulgą 50 %, czy 75 % komunikacją miejską. 

Organizatorem publicznego transportu zbiorowego na terenie gminy jest 

miasto, oznacza to, że ulga ta jest ulgą gminną. Krew i produkty 

krwiopochodne wciąż należą do najważniejszych leków, niestety krwi ciągle 

brakuje, a wiele grup krwi jest pilnie potrzebne. Wprowadzenie bezpłatnych 

przejazdów dla honorowych dawców krwi Kolejami Śląskimi mogłoby 

przyczynić się do wzrostu liczby osób zainteresowanych oddawaniem krwi. 

Byłaby to forma wsparcia dobrowolnego krwiodawstwa. Bezpłatne przejazdy 

odbywałyby się na podstawie dokumentu stwierdzającego honorowego dawcę 

krwi. Dziękuję ! [złożona na piśmie → https://bip.slaskie.pl/sejmik_ 

wojewodztwa/radni_sejmiku/interpelacje/interpelacja-nr-int-6-0003-0136-19-

z-dnia-2019-11-18.html]. 

 

- radna Ewa Żak – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo Radni ! Ja mam interpelację w następującej sprawie. W związku 

z półrocznym zawieszeniem pracy Oddziału Neurologii w Beskidzkim 

Centrum Onkologii Szpitalu Miejskim w Bielsku-Białej, zwracam się z prośbą 

do Pana Marszałka o pomoc w sprawie rozwiązania tego trudnego problemu 

jakim jest neurologia w Bielsku-Białej. Szpital Wojewódzki od 1 listopada br. 

przyjmuje dwa razy więcej pacjentów neurologicznych, kontrakt jednak jest 

taki jak poprzednio, czyli zdecydowanie za mały. Za przejęciem obowiązków 

od BCO nie poszły do rzeczywistego świadczeniodawcy żadne dodatkowe 

środki finansowe. Proszę Pana Marszałka, aby we współpracy z Panem 

Wojewodą i służbami wam podległymi podjąć wspólne działania zmierzające 

do poprawy kontraktu dla oddziału neurologicznego w bielskim Szpitalu 

Wojewódzkim i zapłaty przez NFZ w Katowicach, z wyrównaniem od 

1 listopada br., usług medycznych w zakresie hospitalizacji neurologicznych. 

Skoro BCO nie świadczy usług w zakresie neurologii, to ten kontrakt należy 

się tym, którzy tę pracę za nich wykonują. Nie tylko mieszkańcy Bielska-

Białej są bardzo zaniepokojeni obecną sytuacją, ale także ci pacjenci, którzy 

w swoim lokalnym szpitalu nie posiadają takiego oddziału, wiemy bowiem 

doskonale, że jeżeli pacjentowi po udarze nie udzieli się pomocy 

w odpowiednim czasie, to pacjent nie wróci już do takiej sprawności jak 

poprzednio, jeśli wróci w ogóle do jakiejkolwiek sprawności. Oddział 

Neurologii Szpitala Wojewódzkiego posiada nominalnie 37 łóżek. Już w tej 

chwili pacjenci w stanach ciężkich i bardzo ciężkich leżą na korytarzach, 
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oddział jest przepełniony. Sugestia zamieszczona na lokalnym portalu 

internetowym o przewożeniu chorych neurologicznie do placówek 

medycznych w Wilkowicach, w Cieszynie, w Suchej Beskidzkiej oraz 

w Tychach jest kpiną z pacjentów i ich rodzin oraz stanowi zagrożenie dla 

zdrowia i życia tych pierwszych. Żeby zdać sobie sprawę ze skali problemu 

chcę przypomnieć, że Szpital Wojewódzki w Bielsku-Białej zabezpiecza 

wysokospecjalistycznymi usługami medycznymi obszar zamieszkały przez 

blisko 700 tys. ludzi. Dlatego bardzo proszę o bezzwłoczną i skuteczną 

interwencję w tej sprawie. Dziękuję za uwagę ! [złożona na piśmie → 

https://bip.slaskie.pl/sejmik_wojewodztwa/radni_sejmiku/interpelacje 

/interpelacja-nr-int-6-0003-0137-19-z-dnia-2019-11-18.html]. 

 

- radny Stanisław Gmitruk – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! 

Szanowni Państwo ! Moja interpelacja jest w sprawie realizacji autostrady A1 

na odcinku F, który stanowi zarazem autostradową obwodnicę miasta 

Częstochowy. Z przekazów medialnych, ale także na podstawie własnych 

obserwacji wiem, że w dalszym ciągu występują opóźnienia w realizacji tej 

bardzo ważnej inwestycji i oczekiwania społeczne, pytania w tym zakresie są 

liczne, dlatego też chciałbym wiedzieć o aktualnym stanie, ale o dalszych 

sprawach z tym związanych trochę później. Otóż chcę powiedzieć, że na 

odcinku tzw. F, tj. od węzła Częstochowa Północ do węzła Częstochowa 

Dźbów w dalszym ciągu trwają prace inwestycyjne w tym zakresie no 

i w zasadzie nie wiemy co dalej z tą częścią ważnej inwestycji. Na odcinku 

tym są prowadzone prace, informacje, tzw. jak powiedziałem medialne, są 

różne w tym zakresie, ważne jest żeby ta inwestycja była w końcu oddana 

i cała autostrada od Pomorza, od Gdańska po granicę, mogła być oddana do 

naszego użytku. Inwestorem tej inwestycji wiemy, że jest instytucja rządowa, 

dlatego też zwracam się z prośbą do Pana Marszałka o uzyskanie informacji 

z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o aktualnym stanie 

zaawansowania prac realizacyjnych na poszczególnych brakujących odcinkach 

autostrady A1. I tak chcę powiedzieć, że na tym odcinku F od wymienionych 

węzłów prace są prowadzone, chciałbym wiedzieć jaki jest stan realizacji tej 

inwestycji wyrażonej we wskaźniku procentowym oraz w jakim terminie ta 

autostrada w sensie pasa drogowego będzie oddana do użytku. To jest jedna 

część inwestycji, ale także wiem, że są opóźnienia i z tych doniesień 

medialnych wiem, że będą także jeszcze większe opóźnienia w budowie 

węzłów autostradowych Częstochowa Blachownia i Częstochowa Jasna Góra. 

Chcę nam wszystkim przypomnieć, a nade wszystko Panu Marszałkowi, że 

pół roku temu składałem interpelację w sprawie tej inwestycji i formalną 

odpowiedź, że sprawa została przekazana, takie pytanie do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, dostałem w terminie, natomiast na 

odpowiedź czekałem bardzo, bardzo długo, a ode mnie jako radnego, osoby 

jakby nie było publicznej, też oczekują mieszkańcy, nasi wyborcy, odpowiedzi 
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kiedy pojedziemy wreszcie autostradą A1 także przez Częstochowę, by tą 

obecną tragedię komunikacyjną wreszcie pominąć, by się ona zakończyła. 

Dziękuję ! [złożona na piśmie → https://bip.slaskie.pl/sejmik_wojewodztwa/ 

radni_sejmiku/interpelacje/interpelacja-nr-int-6-0003-0133-19-z-dnia-2019-

11-18.html]. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Szanowny Zarządzie ! 

Przedmiotem interpelacji jest opracowana na zlecenie Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, naszego Zarządu, koncepcja przebudowy skrzyżowania drogi 

wojewódzkiej nr 934 z drogą krajową nr 44 w miejscowości Bieruń. Gdyby 

dotyczyło to tylko Bierunia nie miałbym odwagi o tym dzisiaj wspominać. 

Wieloletnie zaniedbania na granicy województwa śląskiego z Małopolską, 

gdzie zaraz za tym skrzyżowaniem rozpoczyna się gmina Oświęcim, olbrzymi 

ruch turystyczny, można go nazwać pielgrzymkowym, w znaczeniu rola obozu 

w Oświęcimiu jest dla nas wszystkich oczywista, wielokilometrowe korki. 

Wreszcie mamy opracowaną koncepcję rozwiązania problemu. Rusza budowa 

drogi ekspresowej S1, która sprawi, że droga krajowa 44 straci status, zostanie 

drogą wojewódzką, będziemy mieli podwójny kłopot. Ja skracam – 

w interpelacji jest wszystko szczegółowo opisane. Z uwagi na te dramatyczne 

sytuacje, jakie tam się odbywają, a których jednym z powodów jest też linia 

kolejowa, jedna z naszych czterech strategicznych, Katowice – Oświęcim, 

wydobycie Kopalni Piast i Kopalni Ziemowit – z uwagi na powyższe proszę 

o realizację projektu budowy tunelu wraz z przebudową skrzyżowania oraz 

o zabezpieczenie środków na realizację tego zadania w roku 2020 w ramach 

budżetu wojewódzkiego zarządu dróg, bo jeżeli będziemy mieli gotowy 

projekt, to być może uda nam się w ramach środków z Regionalnego 

Programu Operacyjnego – tego rozdania, które jest przed nami – rozwiązać 

wreszcie to drastyczne zaniedbanie. Jeszcze raz powiem, Panie Marszałku, że 

to dla nas wszystkich wielki wstyd – skrzyżowanie z Małopolską, oni z drugiej 

strony znacznie lepiej sobie z układem dróg poradzili. Dziękuję za uwagę ! 

[złożona na piśmie → https://bip.slaskie.pl/sejmik_wojewodztwa/radni_ 

sejmiku/interpelacje/interpelacja-nr-int-6-0003-0132-19-z-dnia-2019-11-

18.html]. 

 

- radny Przemysław Wydra – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! 

Koledzy i Koleżanki ! Już tak chyba mogę powiedzieć ? Tutaj przygotowując 

się do sesji napisałem interpelację i to jest nomen omen chyba prognostyk 

naszej dobrej współpracy, bo nie konsultowałem z nikim z klubu – okazało 

się, że napisaliśmy niemalże identyczną interpelację z Kolegą Czarnynogą. Ja 

do tych argumentów, które tutaj Kolega Czarnynoga zamieścił, dodałbym 

jeszcze udrożnienie ruchu ze Śląska, Zagłębia w kierunku Żywiecczyzny, bo 

to jest południe naszego regionu, również powinno być skomunikowane. Tak, 

że dołączam się do tego wniosku Panie Marszałku, no i proszę żeby został 
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rozpatrzony. Jeszcze jedną prośbę, jeśli Kolega wyrazi zgodę, prosiłbym aby 

do mojej skrzynki odpowiedź na interpelację również trafiła. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Tylko 

niestety, no muszę jako nowemu radnemu [powiedzieć], że interpelacje muszą 

mieć charakter pisemny. Dopóki nie wpłynie interpelacja w formie pisemnej to 

nie biegnie sprawa… 

 

- radny Przemysław Wydra – dziękuję Panie Przewodniczący, ale uznałem, że 

składanie takiej samej interpelacji nie ma sensu… 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…bardzo dziękuję 

ponieważ w tym punkcie wszyscy, którzy się zgłaszali, zabrali już głos … 

ostatni punkt – zamknięcie sesji… 

 

 

37. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…ale zanim to nastąpi, 

takie informacje bardzo ważne i tutaj proszę sobie odnotować, że sesja w dniu 

16 grudnia, która jest zgodnie z planem, rozpocznie się wyjątkowo o godz. 9
00

, 

bo o godz. 13
00

 będzie Betlejemskie Światełko Pokoju, a wszystko to wynika 

z tego, że 16. mamy wszyscy rocznicę wydarzeń na Kopalni Wujek 

i historycznie, tradycyjnie wiele osób bierze udział w tych uroczystościach, 

które są w godzinach popołudniowych. Myślę, że jak rozpoczniemy sesję 

o godz. 9
00

, – mimo, że to jest sesja budżetowa – gdzieś do godz. 12
30

 

zdążymy, potem będzie Betlejemskie Światełko Pokoju – myślę, że gdzieś 

półtorej godziny, wspólne świętowanie już wigilijne i potem oczywiście 

zainteresowani będą uczestniczyć w obchodach rocznicy wydarzeń na Kopalni 

Wujek. Tak, że bardzo przepraszam, informuję o tym utrudnieniu, to było 

omawiane na konwencie. Myślę, że wszyscy ze zrozumieniem przyjmują tą 

zmianę, tylko i wyłącznie, że tak powiem … również w dniu dzisiejszym 

został Państwu rozdany harmonogram sesji w roku 2020. Z reguły robi się to 

na sesji grudniowej, ale ponieważ też były sugestie ze strony radnych, że chcą 

planować jakieś tam wyjazdy, urlopy, zdarzenia, więc zostało to dzisiaj 

również na konwencie przedstawione i omówione i to właściwie wszystko 

zostało przyjęte. Przypominam o zdawaniu kart i zamykam XV sesję Sejmiku 

Województwa Śląskiego ! Bardzo dziękuję ! [godz. 13
45

]. 

 

 

 
Zapis audiowizualny sesji dostępny pod adresem: 

https://bip.slaskie.pl/sejmik_wojewodztwa/sesje_sejmiku/transmisja_i_nagrania_sesji/nagrania_sesji/ 

sesja-nr-vi-15-2019-posiedzenie-nr-1-z-dnia-2019-11-18.html 


